



# ຜູ້ແທນປະຊາຊົນ PHOUTHEN PASAXON

09-12  
ກຸມພາ  
2022  
ປີທີ 11  
ສະບັບທີ 818

ສຽງຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ສໍານັກງານຕັ້ງຢູ່ອາຄານຄະນະເລຂາທິການສະພາແຫ່ງຊາດ, ເດີນທາດຫຼວງ ຕູ້ ປ.ມ 662 ໄຫລະສັບ ແລະ ໄຫລະສານ: 413522, 454563 Email: phouthen.na@gmail.com

## ປະທານ ສພຊ ເຄື່ອນໄຫວວຽກງານ ຢູ່ແຂວງຫລວງພະບາງ

## ຢ້ຽມຢາມ, ຊຸກຍູ້ການຜະລິດ ຢູ່ເມືອງຫາດຊາຍຟອງ



(ສພຊ) ລະຫວ່າງວັນທີ 5-7 ກຸມພາ 2022 ທ່ານໄຊສົມພອນ ພິມວິຫານ ກໍາມະການກົມການເມືອງສູນກາງພັກ, ປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ (ສພຊ) ພ້ອມດ້ວຍຄະນະ ໄດ້ເຄື່ອນໄຫວຢ້ຽມຢາມ ແລະ ເຮັດວຽກຢູ່ແຂວງຫລວງພະບາງ ເຊິ່ງໄດ້ເຄື່ອນໄຫວຮ່ວມກັບອົງການປົກຄອງແຂວງ ຢູ່ຫ້ອງປະຊຸມໃຫຍ່ຫ້ອງວ່າການປົກຄອງ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 2



ໜ້າ 3

## ປະກາດກົງຈັກການຈັດຕັ້ງ ພາຍໃນສະພາແຫ່ງຊາດ

## ຮອງປະທານ ສພຊ ເຄື່ອນໄຫວ ວຽກງານຢູ່ແຂວງຊຽງຂວາງ



(ສພຊ) ວັນທີ 4 ກຸມພາຜ່ານມາ, ທີ່ສະພາແຫ່ງຊາດໄດ້ມີພິທີປະກາດກົງຈັກການຈັດຕັ້ງພາຍໃນສະພາແຫ່ງຊາດ ໂດຍການເປັນປະທານຂອງສະຫາຍນາງ ສຸນທອນ ໄຊຍະຈັກ ເລຂາທິການສູນກາງພັກ, ຮອງເລຂາຄະນະບໍລິຫານງານພັກສະພາແຫ່ງຊາດ, ຮອງປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ; ເຂົ້າຮ່ວມມີບັນດາປະທານ-ຮອງປະທານກໍາມາທິການ, ຫົວໜ້າ-ຮອງຫົວໜ້າກົມ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 2



ໜ້າ 3

## ສະຫລຸບຕີລາຄາວຽກງານ ປະຈຳປີ 2021 ຂອງຄະນະ ສສຊ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 6

## ປະດັບຫລຽນໄຊແຮງງານຊັ້ນ II ໃຫ້ຜູ້ທີ່ມີຜົນງານດີເດັ່ນ



(ສພຊ) ວັນທີ 24 ມັງກອນຜ່ານມາ, ທີ່ຫ້ອງປະຊຸມໃຫຍ່ ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ (ສພຂ) ຫລວງພະບາງ, ທ່ານນາງ ມະນີວັນ ເຍຍປາວເຮີ ຮອງປະທານກໍາມາທິການວັດທະນະທໍາ-ສັງຄົມ ທັງເປັນສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ (ສສຊ) ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 6 ແຂວງຫລວງພະບາງ ໄດ້ເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມຄົບຄະນະປະຈຳປີ 2021 ຂອງຄະນະ ສສຊ ປະຈຳ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 2



## ກອງປະຊຸມຄົບຄະນະ ສສຊ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 9

(ສພຊ) ໃນໂອກາດດໍາລະລັງງານ ແລະ ບໍ່ແຮ່ ທັງເປັນເນື້ອຫາຂອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນ ທີ່ອີງຕາມຂໍ້ຕົກລົງຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງ (ສພຂ) ຫລວງພະບາງ ຊຸດທີ II, ໃນວັນທີ 25 ມັງກອນຜ່ານມາ, ທີ່ຫ້ອງປະຊຸມໃຫຍ່ແຂວງຫລວງພະບາງ ໄດ້ມີພິທີປະດັບຫລຽນໄຊແຮງງານຊັ້ນ II ໃຫ້ທ່ານ ສິນາວາ ສຸມານຸວົງ ຮອງລັດຖະມົນຕີກະຊວງພະລັງງານ ແລະ ບໍ່ແຮ່ ທັງເປັນສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ (ສສຊ) ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 6 ແຂວງຫລວງພະບາງ ເຊິ່ງຕາງໜ້ານາຍົກລັດຖະມົນຕີປະດັບຫລຽນໄຊໂດຍທ່ານ ຄໍາຂັນ ຈັນທະວິສຸກເຈົ້າແຂວງຫລວງພະບາງ, ເຂົ້າຮ່ວມພິທີດັ່ງກ່າວມີປະທານ-ຮອງປະທານ ສພຂ, ມີ ສສຊ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 6, ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງ (ສສຂ) ແລະ ອະດີດການນໍາແຂວງ. ການມອບຫລຽນໄຊແຮງງານຊັ້ນ II ໃນຄັ້ງນີ້, ກໍເພື່ອເປັນການສະແດງຄວາມຂອບໃຈ ແລະ ຮູ້ບຸນຄຸນຕໍ່ທ່ານສິນາວາ ສຸມານຸວົງ ໄດ້ມີຜົນງານ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 3



ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 3





ປະທານ...

ແຂວງຫລວງພະບາງ ໂດຍມີທ່ານ ຄຳຂັນ ຈັນທະວິສຸກ ກຳມະການສູນກາງພັກ, ເລຂາພັກແຂວງ, ເຈົ້າແຂວງຫລວງພະບາງ; ມີຄະນະປະຈຳພັກແຂວງ, ຄະນະປະຈຳສະພາປະຊາຊົນແຂວງ, ກຳມະການພັກແຂວງ, ບັນດາຫົວໜ້າພະແນກການເຂົ້າຮ່ວມ.

ໂອກາດດັ່ງກ່າວ ກອງປະຊຸມໄດ້ຮັບຟັງການລາຍງານໂດຍຫຍໍ້ ຈາກທ່ານ ຄຳຂັນ ຈັນທະວິສຸກ ກ່ຽວກັບການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານຂອງແຂວງວ່າ: ໃນໜຶ່ງປີຜ່ານມາ ສຳລັບວຽກງານປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ ໄດ້ມັງກຸ່ມແກ້ງ, ເຄືອຂ່າຍຄຳຂາຍຢາເສບຕິດລາຍໃຫຍ່-ນ້ອຍໄດ້ 131 ລາຍ, ກັກຕົວ 195 ຄົນ ຍິງ 20 ຄົນ, ຍຶດຂອງກາງຢາເສບຕິດໄດ້ 3.702.657 ເມັດ, ຢາຝິກໄດ້ 11.018,9 ກິໂລກຣາມ, ເຮໂລອິນ 4.703,8 ກຣາມ, ແກ້ໄຂບັນ, ຄອບຄົວທີ່ລະເມີດການປຸກຝິກ, ແກ້ໄຂປາກົດການຫຍໍ້ທີ່ໃນສັງຄົມຫຼຸດລົງເປັນກ້າວໆ. ກ່ຽວກັບສະພາບລວມການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມຂອງແຂວງໃນປີ 2011 ຈັງຫວະການຂະຫຍາຍຕົວທາງດ້ານເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ໃນລະດັບ 3,6%, ຫລຸດຄາດໝາຍມະຕິສະພາ 0,9% (ຮັບຮອງ 4,5%), ການລົງທຶນຂອງລັດ ທັງໝົດ 210 ໂຄງການ, ມູນຄ່າ 24,58 ຕື້ກີບ, ໄດ້ຮັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຕາມລະບຽບການກ່ຽວຂ້ອງກຳນົດ, ການລົງທຶນຂອງພາກເອກະຊົນ ປະຕິບັດໄດ້ 304 ຫົວໜ່ວຍ, ມູນຄ່າທຶນຈົດທະບຽນທັງໝົດ 1.626,85 ຕື້ກີບ, ລົດແຜນການປີ 76,69% (920,72 ຕື້ກີບ), ໃນນັ້ນ ການລົງທຶນຂອງຕ່າງປະເທດມີ 9 ໂຄງການ, ມູນຄ່າ 185,86 ຕື້ກີບ. ນອກຈາກນັ້ນ, ຍັງໄດ້ຍົກໃຫ້ເຫັນບັນຫາທີ່ຄົງຄ້າງ ແລະ ແຜນຈຸດສຸມພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ໃນປີ 2022 ແລະ

ມີຂໍ້ສະເໜີຈຳນວນໜຶ່ງຄື: 1. ສະເໜີ ຊ່ວຍຊຸກຍູ້ໂຄງການສ້າງຂົວຂ້າມນ້ຳຂອງນະຄອນຫລວງພະບາງ ຫາເມືອງຈອມເພັດເຊື່ອມຕໍ່ເສັ້ນທາງແຂວງຫລວງພະບາງ ຫາເມືອງຫົງສາແຂວງໄຊຍະບູລີ ອອກໄປສູ່ປະເທດໄທ; 2. ສະເໜີ ຊ່ວຍຊຸກຍູ້ ໂຄງການສ້າງເສັ້ນທາງ ແຕ່ພູທິດເຜິ້ງ-ຊາຍແດນແຂວງດຽນບຽນສສ.ຫວຽດນາມ ມີຄວາມຍາວ 107 ກິໂລແມັດ; 3. ສະເໜີ ຊ່ວຍຊຸກຍູ້ ໂຄງການສ້າງເສັ້ນທາງແຕ່ເມືອງໂພນໄຊ ຫາຊາຍແດນເມືອງພູກຸດ ແຂວງຊຽງຂວາງ ມີຄວາມຍາວ 83 ກິໂລແມັດ.

ທ່ານ ໄຊສົມພອນ ພິມວິຫານ ໄດ້ມີຄຳເຫັນໂອ້ລົມຕໍ່ກອງປະຊຸມວ່າ: ຜ່ານການຮັບຟັງລາຍງານຂອງ ເລຂາພັກແຂວງ, ເຈົ້າແຂວງຫລວງພະບາງ ເຫັນວ່າ ໃນໄລຍະ 1 ປີກວ່າທີ່ຜ່ານມາ ຄະນະພັກແຂວງ, ອົງການສະພາປະຊາຊົນແຂວງ, ອົງການປົກຄອງແຂວງຫລວງພະບາງ ກໍໄດ້ເອົາໃຈໃສ່ນຳພາ ຊຶ່ງນຳບັນດາຂະແໜງການ, ອົງການປົກຄອງທ້ອງຖິ່ນແຕ່ລະຂັ້ນ ລວມທັງປະຊາຊົນບັນດາເຜົ່າຂອງແຂວງຫລວງພະບາງ ພ້ອມກັນຈັດຕັ້ງເຊື່ອມຊຶມ ແລະ ຜັນຂະຫຍາຍເນື້ອໃນມະຕິກອງປະຊຸມໃຫຍ່ ຄັ້ງທີ XI ຂອງພັກ, ມະຕິກອງປະຊຸມຄົບຄະນະບໍລິຫານງານສູນກາງພັກ, ມະຕິກອງປະຊຸມໃຫຍ່ຜູ້ແທນ ຄັ້ງທີ VIII ຂອງອົງຄະນະພັກແຂວງຫລວງພະບາງ, ມະຕິກອງປະຊຸມສະພາປະຊາຊົນແຂວງຫລວງພະບາງ ເຂົ້າໃນການ ເຄື່ອນໄຫວວຽກງານຂອງບັນດາຂະແໜງການ ແລະ ພ້ອມກັນສູ້ຊົນຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ມີຜົນສຳເລັດຫລາຍດ້ານ ເຮັດໃຫ້ການສ້າງສາພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມຂອງແຂວງ ຫລວງພະບາງ ສືບຕໍ່ມີບາດກ້າວຂະຫຍາຍຕົວ, ສັງຄົມມີຄວາມສະຫງົບ, ຄວາມເປັນລະບຽບຮຽບຮ້ອຍໂດຍຜຸ້ນຖານ, ຊີວິດການເປັນຢູ່ຂອງປະຊາຊົນ ໄດ້

ຮັບການຍົກລະດັບດີຂຶ້ນເປັນກ້າວໆ. ພິເສດ ໃນໄລຍະ 1 ປີກວ່າຜ່ານມາ ເຮັດໃຫ້ແຂວງຂອງພວກເຮົາສຳເລັດວຽກງານສຳຄັນຫລາຍດ້ານ ເປັນຕົ້ນການດຳເນີນກອງປະຊຸມໃຫຍ່ຜູ້ແທນ ຄັ້ງທີ VIII ຂອງອົງຄະນະພັກແຂວງ, ການດຳເນີນກອງປະຊຸມຄັ້ງປະຖົມມະລືກ ແລະ ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 2 ຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງຫລວງພະບາງ ຊຸດທີ II ໄດ້ຮັບຜົນສຳເລັດ ເຊິ່ງເປັນການຈັດຕັ້ງຜັນຂະຫຍາຍແນວທາງນະໂຍບາຍຂອງພັກ ໃນການເພີ່ມທະວີການນຳພາ ຊຶ່ງນຳຂອງຄະນະພັກ ເຂົ້າໃນການບຸລະນະລະບົບອຳນາດລັດໃຫ້ມີຄວາມໝັ້ນຄົງແຂ້ງແຂງ; ພ້ອມທັງຈັດຕັ້ງປະຕິບັດສອງວາລະແຫ່ງຊາດກ່ຽວກັບການແກ້ໄຂຄວາມຫຍຸ້ງຍາກທາງດ້ານເສດຖະກິດ-ການເງິນ ແລະ ການແກ້ໄຂບັນຫາຢາເສບຕິດ ໄດ້ເປັນຮູບປະທຳຫລາຍຂຶ້ນ; ໄດ້ນຳພາພໍ່ແມ່ປະຊາຊົນ ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດມາດຕະການປ້ອງກັນການລະບາດຂອງພະຍາດໂຄວິດ-19 ທີ່ລັດຖະບານວາງອອກ ເຊິ່ງເຮັດໃຫ້ສະພາບການຫລຸດຜ່ອນລົງເປັນກ້າວໆ; ໄດ້ປົກປັກຮັກສາວັດທະນະທຳ, ຮິດຄອງປະເພນີອັນດີງາມຂອງບັນດາເຜົ່າ ເພື່ອດຶງດູດຈິດໃຈຂອງຊາວໂລກ ໃຫ້ມາທ່ອງທ່ຽວຫລວງພະບາງ ເມືອງມໍລະດົກໂລກ ນັບມື້ເພີ່ມຂຶ້ນ. ໃນໂອກາດທີ່ສຳຄັນນີ້, ຕາງໜ້າໃຫ້ກົມການເມືອງສູນກາງພັກ, ຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ຂໍຍ້ອງຍໍຊົມເຊີຍຕໍ່ຄວາມເອົາໃຈໃສ່ຂອງຄະນະພັກແຂວງ, ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ, ຄະນະສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 6, ອົງການປົກຄອງແຂວງ, ບັນດາພະແນກການຂອງແຂວງ, ສະມາຊິກພັກ, ພະນັກງານ-ລັດຖະກອນ, ປະຊາຊົນບັນດາເຜົ່າແຂວງຫລວງພະບາງທຸກທ້ວງໜ້າ ທີ່ໄດ້ພ້ອມຮຽງເປັນຈິດໜຶ່ງໃຈດຽວ ເຮັດສຳເລັດໜ້າທີ່ວຽກງານອັນສຳ

ຄັນ ເຮັດໃຫ້ແຂວງຫລວງພະບາງ ມີບາດກ້າວຫັນປ່ຽນຢ່າງຕັ້ງໜ້າ, ຊີວິດການເປັນຢູ່ຂອງພໍ່ແມ່ປະຊາຊົນໄດ້ຮັບການປັບປຸງດີຂຶ້ນ. ປີ 2022 ເປັນປີທີ່ສອງຂອງການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດມະຕິກອງປະຊຸມໃຫຍ່ ຄັ້ງທີ XI ຂອງພັກ ກໍຄືມະຕິກອງປະຊຸມໃຫຍ່ຜູ້ແທນ ຄັ້ງທີ VIII ຂອງອົງຄະນະພັກແຂວງຫລວງພະບາງ, ເປັນປີທີ່ບັນດາອົງຄະນະພັກແຕ່ລະຂັ້ນ ທັງສູນກາງ ແລະ ທ້ອງຖິ່ນ ພ້ອມກັນເພີ່ມທະວີການນຳພາ ຊຶ່ງນຳຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວາລະແຫ່ງຊາດວ່າດ້ວຍການແກ້ໄຂຄວາມຫຍຸ້ງຍາກທາງດ້ານເສດຖະກິດ-ການເງິນທີ່ສະສົມມາເປັນເວລາຫລາຍປີ, ວາລະແຫ່ງຊາດວ່າດ້ວຍການສະກັດກັ້ນ ແລະ ແກ້ໄຂບັນຫາຢາເສບຕິດ ເຊິ່ງເປັນປາກົດການຫຍໍ້ທີ່ ແລະ ເປັນໄພອັນຕະລາຍຕໍ່ສັງຄົມ ໃຫ້ໄດ້ຮັບການແກ້ໄຂຕາມຄາດໝາຍ ແລະ ແຜນການທີ່ວາງໄວ້. ເພື່ອເຮັດສຳເລັດໜ້າທີ່ການເມືອງອັນໃຫຍ່ຫລວງ ແລະ ມີຄວາມສຳຄັນດັ່ງກ່າວບັນລຸຜົນສຳເລັດຜັນຂະຫຍາຍແນວທາງນະໂຍບາຍຂອງພັກ ກໍຄືອຳນາດການປົກຄອງແຕ່ລະຂັ້ນທັງສູນກາງ ແລະ ທ້ອງຖິ່ນ ໂດຍສະເພາະແຂວງຫລວງພະບາງ ເຊິ່ງເປັນແຂວງໜຶ່ງທີ່ເປັນກຳລັງແຮງຂອງສູນກາງໃນຫລາຍດ້ານໂດຍສະເພາະທ່າແຮງດ້ານການທ່ອງທ່ຽວ, ການຜະລິດກະສິກຳເປັນສິນຄ້າ ຈະຕ້ອງໄດ້ເພີ່ມທະວີຄວາມສາມັກຄີພາຍໃນເປັນປົກແຜ່ນ, ບຸກບັນສູ້ຊົນຈັດຕັ້ງປະຕິບັດບັນດາວຽກງານ ທີ່ກຳນົດໃນແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ຂອງແຂວງຫລວງພະບາງ ໃຫ້ບັນລຸຕາມແຜນການ ແລະ ມີປະສິດທິຜົນ.

ໃນການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານຄັ້ງນີ້ ຄະນະ ໄດ້ຍ້ຽມຊົມຕາດກວາງຊີ, ເຮັດວຽກຮ່ວມກັບຄະນະພັກເມືອງໂພນໄຊ ແລະ ມອບເຄື່ອງຊ່ວຍເຫລືອໃຫ້ພະແນກສາທາລະນະສຸກແຂວງ ແລະ ເມືອງໂພນໄຊ. ນອກຈາກນັ້ນ, ຄະນະຍັງໄດ້ຍ້ຽມຢາມໃຫ້ກຳລັງໃຈຄົນເຈັບ ຢູ່ໂຮງໝໍເມືອງໂພນໄຊ ແລະ ຍ້ຽມຢາມໂຄງການຕາຝັ່ງເຈື່ອນເຂດຊຽງທອງ.

**ສະຫລຸບ...**  
ເຂດເລືອກຕັ້ງ ໂດຍການເປັນປະທານຂອງທ່ານ ວົງສະຫວັນ ເທບພະຈັນ ປະທານຄະນະສສຊ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງ, ມີຮອງເຂດເລືອກຕັ້ງ, ພ້ອມດ້ວຍສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງ



ພ້ອມດ້ວຍພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ.

ຈຸດປະສົງເພື່ອປະກາດກົງຈັກພາຍໃນສະພາແຫ່ງຊາດ; ເພື່ອສ້າງຄວາມຮັບຮູ້ ແລະ ຄວາມເປັນເອກະພາບໃຫ້ແກ່ສະພາແຫ່ງຊາດ, ລົງວັນທີ 28 ມັງກອນ 2022 ກ່ຽວກັບການປະແຫລງ ພາຍໃນສະພາແຫ່ງຊາດ. ຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ຕົກລົງຮັບຮອງເອົາການແຕ່ງຕັ້ງ ທ່ານ ບຸນຕາ ເທບພະວົງ ກຳມະການສຳຮອງສູນກາງພັກ ເປັນຮອງປະທານກຳມາທິການແຜນການ, ການເງິນ ແລະ ການກວດສອບ ສະພາແຫ່ງຊາດຕາມມະຕິຂອງຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ສະບັບເລກທີ 13/ຄປ.ກວສຊ, ລົງວັນທີ 4 ກຸມພາ 2022 ວ່າດ້ວຍການຮັບຮອງເອົາການແຕ່ງຕັ້ງບຸກຄະລາກອນດຳລົງຕຳແໜ່ງຢູ່ສະພາແຫ່ງຊາດ. ໃນພິທີ, ສະຫາຍ ບຸນຕາ ລາຊະສີມມາ ກຳມະການສູນກາງພັກ, ກຳມະການຄະນະພັກສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ຜ່ານບັນດາເອກະສານທີ່ສຳຄັນຄື: ມະຕິຕົກລົງຂອງຄະນະເລຂາທິການສູນກາງພັກ ສະບັບເລກທີ 31/ຄລສພ, ລົງວັນທີ 26 ມັງກອນ 2022 ແລະ ມະຕິສະບັບເລກທີ 26/ຄລສພ, ລົງວັນທີ 25 ມັງກອນ 2022; ແຈ້ງການຂອງຄະນະຈັດຕັ້ງສູນກາງພັກ ສະບັບເລກທີ 12/ຄຈສພ ເລື່ອງການແຕ່ງຕັ້ງພະນັກງານການນຳຂຶ້ນສູງ ໄປຮັບໜ້າທີ່ໃຫມ່; ມະຕິຂອງຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ສະບັບເລກທີ 13/ຄປ.ກວສຊ, ລົງ

ວັນທີ 4 ກຸມພາ 2022 ວ່າດ້ວຍການຮັບຮອງການແຕ່ງຕັ້ງບຸກຄະລາກອນດຳລົງຕຳແໜ່ງຢູ່ສະພາແຫ່ງຊາດ; ແຈ້ງການເລກທີ 16/ຄລສພ, ລົງວັນທີ 28 ມັງກອນ 2022 ກ່ຽວກັບການປະກາດແຕ່ງຕັ້ງພະນັກງານຂຶ້ນສູງ. ໃນໂອກາດດຽວກັນ, ກອງປະຊຸມຍັງໄດ້ຮັບຟັງການໂອ້ລົມຈາກສະຫາຍ ນາງ ສຸນວິງ ກຳມະການສຳຮອງສູນກາງພັກ ເປັນຮອງປະທານກຳມາທິການແຜນການ, ການເງິນ ແລະ ການກວດສອບ ມີໂອ້ລົມຈາກສະຫາຍ ນາງ ສຸນວິງ ກຳມະການສຳຮອງສູນກາງພັກ ໄດ້ກ່າວວ່າ: ກອງປະຊຸມເທື່ອນີ້ ການກວດສອບ ສະພາແຫ່ງຊາດຕາມມະຕິຂອງຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ເຊິ່ງສະພາແຫ່ງຊາດກໍມີພາກສ່ວນ ສະບັບເລກທີ 13/ຄປ.ກວສຊ, ລົງວັນທີ 4 ກຸມພາ 2022 ວ່າດ້ວຍການຮັບຮອງເອົາການແຕ່ງຕັ້ງບຸກຄະລາກອນດຳລົງຕຳແໜ່ງຢູ່ສະພາແຫ່ງຊາດ. ໃນພິທີ, ສະຫາຍ ບຸນຕາ ລາຊະສີມມາ ກຳມະການສູນກາງພັກ, ກຳມະການຄະນະພັກສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ຜ່ານບັນດາເອກະສານທີ່ສຳຄັນຄື: ມະຕິຕົກລົງຂອງຄະນະເລຂາທິການສູນກາງພັກ ສະບັບເລກທີ 31/ຄລສພ, ລົງວັນທີ 26 ມັງກອນ 2022 ແລະ ມະຕິສະບັບເລກທີ 26/ຄລສພ, ລົງວັນທີ 25 ມັງກອນ 2022; ແຈ້ງການຂອງຄະນະຈັດຕັ້ງສູນກາງພັກ ສະບັບເລກທີ 12/ຄຈສພ ເລື່ອງການແຕ່ງຕັ້ງພະນັກງານການນຳຂຶ້ນສູງ ໄປຮັບໜ້າທີ່ໃຫມ່; ມະຕິຂອງຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ສະບັບເລກທີ 13/ຄປ.ກວສຊ, ລົງ

ໃຫ້ວຽກງານຢັ້ງຢືນປະສິດທິຜົນຂຶ້ນຕື່ມ. ພ້ອມນັ້ນ, ເຊື່ອໝັ້ນວ່າ ສະຫາຍຈະຮ່ວມກັບໝູ່ຄະນະໃນສະພາແຫ່ງຊາດ ສືບຕໍ່ເພີ່ມທະວີຄວາມສາມັກຄີ ເປັນເອກະພາບພາຍໃນຄະນະໜ່ວຍກຳມາທິການແຜນການ, ການເງິນ ແລະ ການກວດສອບ ມີການຊີ້ນຳ-ນຳພາ ກຳມາທິການໃຫ້ປະຕິບັດພາລະບົດບາດ, ໜ້າທີ່ຂອງຕົນຢ່າງມີປະສິດທິຜົນ; ສືບຕໍ່ສ້າງໜ່ວຍພັກໃຫ້ມີຄວາມປອດໃສ ເຂັ້ມແຂງ ແລະ ໜັກແໜ້ນ ແລະ ເອົາໃຈໃສ່ປັບປຸງແບບແຜນວິທີເຮັດວຽກ ໃນການນຳພາຊີ້ນຳໃຫ້ມີປະສິດທິພາບ, ປະສິດທິຜົນ ແລະ ແທດເໝາະກັບສະພາບຕົວຈິງໃນແຕ່ລະໄລຍະ; ປະຕິບັດໜ້າທີ່ການເມືອງທີ່ພັກ-ລັດ ກໍຄືການຈັດຕັ້ງມອບໝາຍໃຫ້ ຕິດພັນກັບຂະບວນການແຂ່ງຂັນຮັກຊາດ ແລະ ພັດທະນາ ດ້ວຍຄວາມຮັບຜິດຊອບ ແລະ ໃຫ້ມີປະສິດທິຜົນສູງ ເຊິ່ງສະພາແຫ່ງຊາດ ແມ່ນປະຕິບັດ 3 ພາລະບົດບາດໃຫຍ່ ເປັນອົງການນິຕິບັນຍັດຮັບຮອງເອົາລັດຖະທຳມະນູນ ແລະ ກົດໝາຍ, ຕົກລົງບັນຫາສຳຄັນຜຸ້ນຖານຂອງປະເທດຊາດ ແລະ ຕິດຕາມກວດກາການເຄົາລົບ ແລະ ການປະຕິບັດກົດໝາຍ ຂອງບັນດາອົງການລັດ ເພື່ອເຮັດໃຫ້ສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ມີໃບໜ້າອັນໃຫມ່. (ສີມນິກ ແກ້ວໄຊຍະຈັກ)

(ສສຂ) ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງເມືອງ ແລະ ນະຄອນ, ຕາງໜ້າພະແນກການ ອ້ອມຂ້າງແຂວງເຂົ້າຮ່ວມ. ໃນກອງປະຊຸມ ທ່ານວົງສະຫວັນ ເທບພະຈັນ ໄດ້ກ່າວເປີດກອງປະຊຸມວ່າ: ກອງປະຊຸມຄັ້ງນີ້ ເປັນການສະຫລຸບຕີລາຄາຜົນການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານ ປະຈຳປີ 2021 ຂອງຄະນະ ສສຊ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 6 ພ້ອມທັງກຳນົດທິດທາງແຜນການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານ ປະຈຳປີ 2022; ພ້ອມນັ້ນ, ທ່ານກໍໄດ້ຮຽກຮ້ອງມາຍັງບັນດາທ່ານ ສສຊ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 6, ອົງການປົກຄອງແຂວງ, ມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງ

ການຈັດຕັ້ງມະຫາຊົນຂັ້ນແຂວງ ແລະ ພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ຈຶ່ງພ້ອມກັນຍົກສູງຄວາມຮັບຜິດຊອບການເມືອງຂອງຕົນ, ສຸມສະຕິປັນຍາ, ຄວາມຮູ້ຄວາມສາມາດເຂົ້າໃນການຄົ້ນຄວ້າ, ພິຈາລະນາ ແລະ ປະກອບຄຳຄິດຄຳເຫັນໃສ່ເນື້ອໃນກອງປະຊຸມຢ່າງກົງໄປກົງມາ ເພື່ອປະຕິບັດໜ້າທີ່ການເມືອງຂອງຕົນ ຕາມພາລະບົດບາດ, ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ ຂອງຄະນະ ສສຊ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງ. ຈາກນັ້ນ, ທ່ານ ສີມພອນ ສີອຸດົມພັນ ຮອງປະທານຄະນະ ສສຊ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 6 ກໍໄດ້ຜ່ານບົດລາຍງານການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານ ປະຈຳປີ 2021 ແລະ ທິດທາງແຜນການ ປະຈຳປີ 2022 ຂອງຄະນະ ສສຊ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງ. (ນາງ ຄຳຫລ້າ ພອນພິລາ)

ແຜນການ ປະຈຳປີ 2022 ຂອງຄະນະ ສສຊ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງ ຈາກນັ້ນ, ສສຊ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງ ໄດ້ສຸມສະຕິປັນຍາ, ຄົ້ນຄວ້າ ແລະ ປະກອບຄຳຄິດຄຳເຫັນໃສ່ບົດລາຍງານຢ່າງກົງໄປກົງມາ ເພື່ອເຮັດໃຫ້ບົດລາຍງານມີຄວາມສົມບູນຢູ່ຂຶ້ນ. ກອງປະຊຸມ ໄດ້ເຫັນດີເປັນເອກະພາບ ແລະ ຮັບຮອງເອົາບົດສະຫລຸບການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານ ປະຈຳປີ 2021 ແລະ ທິດທາງແຜນການ ປະຈຳປີ 2022 ຂອງຄະນະ ສສຊ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງ.





### ຢ້ຽມຢາມ...

(ສພຊ) ທ່ານ ໄຊສົມພອນ ພົມວິຫານ ປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ, ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 1 ນະຄອນຫລວງວຽງຈັນພ້ອມດ້ວຍຄະນະ ໄດ້ເຄື່ອນໄຫວຢ້ຽມຢາມ ແລະ ຊຸກຍູ້ການຜະລິດພັນທະນາສາສິກາ ຢູ່ເມືອງຫາດຊາຍຝອງ ໃນຕອນປາຍວັນທີ 3 ກຸມພານີ້ ໂດຍການຕ້ອນຮັບຂອງທ່ານ ຮອງເຈົ້າຄອງນະຄອນຫລວງວຽງຈັນ, ມີເຈົ້າເມືອງຫາດຊາຍຝອງ, ພະແນກການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ພ້ອມດ້ວຍຕາງໜ້າກຸ່ມຊາວນາເຂົ້າຮ່ວມ.

ໂອກາດດັ່ງກ່າວ ທ່ານ ໄຊສົມພອນ ພົມວິຫານ ປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ ພ້ອມດ້ວຍຄະນະ ໄດ້ຮັບຟັງການລາຍງານໂດຍຫຍໍ້ ກ່ຽວກັບການຜະລິດກະສິກໍາເປັນສິນຄ້າ ຢູ່ບໍລິສັດ ພັນເພັດ ພັນພັນ ພັນທະນາສາສິກາ ຈຳກັດ ຜູ້ດຽວ ຈາກທ່ານ ທອງສະຫວັນ ມິບຸນ ປະທານບໍລິສັດດັ່ງກ່າວ ເຊິ່ງທ່ານໃຫ້ຮູ້ວ່າ: ບໍລິສັດ ພັນເພັດ ພັນພັນ ພັນທະນາສາສິກາ ຈຳກັດ ຜູ້ດຽວ ໄດ້ສ້າງຕັ້ງຂຶ້ນໃນປີ 2008 ກ່ອນການສ້າງຕັ້ງ (ໃນປີ 1987 ), ໄດ້ຊື້ໂຮງສີເຂົ້າຂະໜາດນ້ອຍ 1 ໂຮງ ມາຕິດຕັ້ງ ເພື່ອຮັບບໍລິການສີເຂົ້າໃຫ້ປະຊາຊົນບ້ານໜອງແຫ້ວ ແລະ ອ້ອມຂ້າງເມືອງ

ຫາດຊາຍຝອງ. ພາຍຫລັງດໍາເນີນບໍລິການສີເຂົ້າມາໄດ້ໄລຍະໜຶ່ງ ເຫັນໄດ້ທ່າແຮງຂອງຊາວບ້ານ ແລະ ຄວາມຈຳເປັນຂອງເຂົາເຈົ້າ ຈຶ່ງມີແນວຄິດຢາກເຮັດທັງບໍລິການສີເຂົ້າ ທັງເກັບຊື້ເຂົ້າເປືອກ ນໍາຊາວກະສິກອນພາຍໃນນະຄອນຫລວງວຽງຈັນ ແລະ ຕ່າງແຂວງ ມາປ້ອນໂຮງສີເຂົ້າຂອງຕົນ ແລ້ວສີເຂົ້າສານສົ່ງຂາຍຕາມຮ້ານຄ້າ ແລະ ຕະຫລາດທົ່ວໄປ. ຕໍ່ມາ ເຫັນວ່າກິດຈະກຳດັ່ງກ່າວ ສາມາດດໍາເນີນໄປໄດ້ດີສົມຄວນ ບວກໃສ່ຄວາມມັກໃນວິຊາຊີບດ້ານກະສິກໍາ ຈຶ່ງໄດ້ທົດລອງຊື້ຝຸ່ນ ແລະ ແນວພັນ ມາປ່ອຍເປັນສິນເຊື່ອໃຫ້ຊາວກະສິກອນຜູ້ທີ່ເຄີຍມາຊື້-ຂາຍ ເຂົ້າເປືອກນໍາກັນ ໂດຍເຮັດຄືສັນຍາກູ້ຢືມ ແລະ ຊື້-ຂາຍຮ່ວມກັນ. ຜ່ານການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດມາໄລຍະໜຶ່ງ ເຫັນວ່າການດໍາເນີນທຸລະກິດໃນຮູບແບບນີ້ດໍາເນີນໄປໄດ້ດີ, ຊາວກະສິກອນສ່ວນຫລາຍມີຄວາມພໍໃຈ ແລະ ໃຫ້ຄວາມຮ່ວມມືໃນການປະຕິບັດສັນຍາ, ສາມາດສົ່ງທຶນກູ້ຢືມໄດ້ໃນແຕ່ລະລະດູການ ເຖິງວ່າມີຊາວກະສິກອນຈຳນວນໜຶ່ງບໍ່ສາມາດສົ່ງທຶນຄືນໄດ້ເປັນປົກກະຕິ ຍ້ອນ

ຫລາຍສາເຫດເຊັ່ນ: ສະພາບອາກາດບໍ່ອໍານວຍ, ບາງບໍລິເວນບາງປີແຫ້ງແລ້ງ ເປັນຄອບຄົວທຸກຍາກຂາດເຂີນ ຈຶ່ງບໍ່ສາມາດສົ່ງທຶນຄືນໄດ້ເປັນປົກກະຕິ, ແຕ່ເຖິງແນວໃດກໍຕາມ ດ້ວຍຄວາມມັກການຜະລິດກະສິກໍາ, ດ້ວຍຄວາມອິດທິພົນພະຍາຍາມ ແລະ ອົງໃສປັດຮຽນຈາກການໄປທັດສະນະສຶກສາຢູ່ປະເທດໃກ້ຄຽງ, ຈຶ່ງນໍາເອົາປັດຮຽນດັ່ງກ່າວ ມາທົດລອງການນໍາໃຊ້ກິດຈະກຳເຂົ້າໃນການຜະລິດເຂົ້າ ຢູ່ໃນເນື້ອທີ່ຂອງຕົນເຊັ່ນ: ການກຽມດິນ, ຕົກກໍາ, ປັກດໍາ ແລະ ເກັບກ່ຽວ. ຄຽງຄູ່ກັນນັ້ນ ກໍນໍາເອົາວິທີການດັ່ງກ່າວ ໄປສົ່ງເສີມຊາວກະສິກອນໂດຍຈັດຕັ້ງເປັນເຂດກຸ່ມຜະລິດຢູ່ເມືອງຫາດຊາຍຝອງ. ຜ່ານການທົດລອງ ແລະ ປະຕິບັດຕົວຈິງມາເປັນເວລາ 2-3 ປີ ໂດຍມີການໄລ່ລຽງເສດຖະກິດເຫັນວ່າ ວິທີການດັ່ງກ່າວ ສາມາດເຮັດໃຫ້ຕົ້ນທຶນການຜະລິດເຂົ້າຫລຸດລົງ ທຽບໃສ່ການໃຊ້ແຮງງານຄົນທັງໝົດ. ເມື່ອເປັນຄືແນວນັ້ນ ໂດຍຜັນຂະຫຍາຍມະຕິກອງປະຊຸມໃຫຍ່ ຄັ້ງທີ IX ຂອງຝັກ ວ່າດ້ວຍການສ້າງບາດກ້າວບຸກທະລຸ ທັງ 4 ດ້ານ, ມະ

ຕິກອງປະຊຸມໃຫຍ່ ຄັ້ງທີ V ຂອງອົງຄະນະພັກນະຄອນຫລວງວຽງຈັນ ກ່ຽວກັບການຫັນເປັນອຸດສາຫະກໍາ ແລະ ຫັນສະໄໝດ້ວຍການນໍາໃຊ້ກິນຈັກເຂົ້າໃນການຜະລິດ, ການປັບປຸງໂຮ່ນາ ນ້ອຍ ເປັນໂຮ່ນາໃຫຍ່ເທື່ອລະກ້າວ, ການປັດປ່ອຍແຮງງານຂອງຊາວກະສິກອນຈາກການດໍາເນີນ ແລະ ກ່ຽວເຂົ້າດ້ວຍແຮງງານຄົນໃຫ້ຫລຸດລົງ 10% ຕໍ່ປີ, ການສົ່ງເສີມການຜະລິດເຂົ້າຂອງຊາວກະສິກອນໃນຮູບແບບ 2+3. ທາງບໍລິສັດ ຈຶ່ງຕັດສິນໃຈສະເໜີຂໍກູ້ຢືມທຶນນໍາລັດຖະບານ ເພື່ອຊື້ກິນຈັກ, ຊື້ໂຮງອົບເຂົ້າ, ກໍ່ສ້າງລະບົບສາງເພື່ອເກັບມ້ຽນ ເພື່ອມາຮັບໃຊ້ການສົ່ງເສີມການຜະລິດໃຫ້ຄົບວົງຈອນ. ຈົນມາຮອດປີ 2013-2014 ຈຶ່ງສາມາດຂະຫຍາຍເນື້ອທີ່ການປູກເຂົ້າເພີ່ມຂຶ້ນ ເຊິ່ງສະແດງອອກໃນແຕ່ລະລະດູການຜະລິດຊາວກະສິກອນໄດ້ນໍາເອົາເຂົ້າເປືອກມາອົບ ແລະ ຂາຍໃຫ້ບໍລິສັດຫລາຍຂຶ້ນຈົນມາຮອດປັດຈຸບັນ. ຈາກຜົນງານທີ່ໄດ້ກ່າວມານັ້ນ ໃນປີ 2016 ພະແນກກະສິກໍາ ແລະ ປ່າໄມ້ ໄດ້ສະເໜີໃຫ້ເປັນຕົວແບບໃນການນໍາໃຊ້ເຄື່ອງກິນຈັກ ເຊິ່ງກິດຈະກຳຂອງບໍລິສັດ ແມ່ນເປັນສ່ວນໜຶ່ງທີ່ຊຸກຍູ້ໃຫ້ໂຄງການຄຳປະກັນສະບຽງອາຫານ ແລະ ການຜະລິດເປັນສິນຄ້າຂອງນະຄອນຫລວງວຽງຈັນ ກໍ່ຄືລັດຖະບານ, ໄດ້ຮັບຫລຽນໂຊຊັດທະນາຊັ້ນ II, ນອກນັ້ນ ຍັງໄດ້ຮັບກຽດຈາກສູນກາງພັກ ໄປປະກອບຄຳຄິດຄຳເຫັນຕໍ່ກອງປະຊຸມໃຫຍ່ ຄັ້ງທີ X ຂອງຝັກ ໃນຫົວຂໍ້ "ຕົວແບບໃນການຜະລິດແນວພັນເຂົ້າ, ການປະຕິຮູບໂຮ່ນານ້ອຍ ເປັນໂຮ່ນາໃຫຍ່ ແລະ ການນໍາໃຊ້ກິນຈັກເຂົ້າໃນການຜະລິດກະສິກໍາ" ນຳອີກ.

ຫົວໜ້າສູນຜະລິດເລກ 6 ຄັ້ງວຽງ ພ້ອມດ້ວຍອ້າຍນ້ອງທະຫານພາຍໃນສູນ ແລະ ຢ້ຽມຢາມຄະນະໂຮງໝໍ້ຄັ້ງວຽງ 119 ແລະ ມອບເຄື່ອງຊ່ວຍເຫລືອເປັນຕົ້ນແມ່ນເຈວລ້າງມື, ຜ້າອັດປາກ ຈຳນວນໜຶ່ງ ໃຫ້ໂຮງໝໍ້ຄັ້ງວຽງ ເພື່ອນໍາໃຊ້ເຂົ້າໃນວຽກງານປ້ອງກັນຄວບຄຸມການແຜ່ລະບາດຂອງພະຍາດໂຄວິດ-19.

(ສອນສັກ ວັນວິໄຊ)

### ກອງປະຊຸມ...

9 ແຂວງຊຽງຂວາງ ໂດຍການເປັນປະທານຂອງທ່ານ ບຸນໂຮມ ເທດທານີ ປະທານຄະນະ ສສຊ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງ ທັງເປັນປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ (ສພຂ) ໂດຍການເຂົ້າຮ່ວມຂອງທ່ານ ບຸນຈັນ ສີວິງພັນ ເຈົ້າແຂວງຊຽງຂວາງ, ມີຄະນະປະຈຳພັກແຂວງ, ຄະນະປະຈຳສພຂ, ສສຊ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງ, ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງ (ສສຂ), ເຈົ້າເມືອງທັງ 7 ເມືອງ, ຫົວໜ້າ-ຮອງຫົວໜ້າພະແນກການ, ກົມກອງອ້ອມຂ້າງແຂວງ.

ທັງນີ້, ກໍ່ເພື່ອເປັນການສະຫລຸບລາຍງານຜົນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານຂອງຄະນະ ສສຊ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງ ແລະ ວາງທິດທາງແຜນການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານ ປີ 2022. ໃນໄລຍະຜ່ານມາ ຄະນະ ສສຊ ໄດ້ເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມຄັ້ງປະຖົມມະລືກຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ເພື່ອຝຶກລະບົບ, ຮັບຮອງເອົາບັນຫາສຳຄັນພື້ນຖານຂອງປະເທດຊາດເປັນຕົ້ນ: ດ້ານການເມືອງ, ການປົກຄອງ, ແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ, ແຜນງົບປະມານແຫ່ງລັດ, ແຜນເງິນຕາແຫ່ງຊາດ, ດ້ານໂຄງປະກອບການຈັດຕັ້ງ ແລະ ສະມາຊິກຂອງລັດຖະບານໃຫ້ສອດຄ່ອງກັບ

ຄວາມເປັນຈິງຂອງປະເທດຊາດ, ລັດຖະທຳມະນູນ, ກົດໝາຍ ແລະ ສອດຄ່ອງຕາມແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມຂອງຊາດ; ໄດ້ທາບທາມຮ່າງກົດໝາຍທີ່ສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ກະຊວງທີ່ກ່ຽວຂ້ອງສົ່ງມາທາບທາມຢູ່ທ້ອງຖິ່ນ; ລົງເຜີຍແຜ່ຜົນສຳເລັດກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 1 ແລະ ເທື່ອທີ 2 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ໄດ້ 7 ເມືອງ; ປະສານສົມທົບກັບ ສພຂ ຄົ້ນຄວ້າໜັງສືສະເໜີຂອງແຂວງ, ລົງຕິດຕາມກວດກາບັນດາໂຄງການທີ່ສົ່ງຜົນກະທົບຕໍ່ສິ່ງແວດລ້ອມ, ສັງຄົມ ແລະ ປະຊາຊົນ, ຊຸກຍູ້ຕິດຕາມກວດກາການແກ້ໄຂຄຳສະເໜີຄຳຮ້ອງຂໍຄວາມເປັນທຳຂອງປະຊາຊົນ ແລະ ທິດທາງແຜນການໃນຕໍ່ໜ້າ ຂອງຄະນະ ສສຊ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງ. ສຳລັບແຜນການໃນຕໍ່ໜ້າ ແມ່ນຈະສືບຕໍ່ເຄື່ອນໄຫວວຽກງານຂອງຕົນ ຕາມ 3 ພາລະບົດບາດຄືດັ່ງ, ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງ (ສສຂ), ເຈົ້າເມືອງທັງ 7 ເມືອງ, ຫົວໜ້າ-ຮອງຫົວໜ້າພະແນກການ, ກົມກອງອ້ອມຂ້າງແຂວງ.

ທັງນີ້, ກໍ່ເພື່ອເປັນການສະຫລຸບລາຍງານຜົນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານຂອງຄະນະ ສສຊ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງ ແລະ ວາງທິດທາງແຜນການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານ ປີ 2022. ໃນໄລຍະຜ່ານມາ ຄະນະ ສສຊ ໄດ້ເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມຄັ້ງປະຖົມມະລືກຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ເພື່ອຝຶກລະບົບ, ຮັບຮອງເອົາບັນຫາສຳຄັນພື້ນຖານຂອງປະເທດຊາດເປັນຕົ້ນ: ດ້ານການເມືອງ, ການປົກຄອງ, ແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ, ແຜນງົບປະມານແຫ່ງລັດ, ແຜນເງິນຕາແຫ່ງຊາດ, ດ້ານໂຄງປະກອບການຈັດຕັ້ງ ແລະ ສະມາຊິກຂອງລັດຖະບານໃຫ້ສອດຄ່ອງກັບ

ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX; ບົດລາຍງານການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ 2 ວາລະແຫ່ງຊາດ ກ່ຽວກັບການແກ້ໄຂຄວາມຫຍຸ້ງຍາກທາງດ້ານເສດຖະກິດ-ການເງິນ ແລະ ການແກ້ໄຂບັນຫາຍາເສບຕິດຂອງແຂວງ. ຈາກນັ້ນ, ບັນດາທ່ານ ສສຊ ກໍ່ໄດ້ປະກອບຄຳຄິດຄຳເຫັນໃສ່ຮ່າງບົດສະຫລຸບຂອງຄະນະ ສສຊ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງ ເພື່ອເຮັດໃຫ້ບົດສະຫລຸບດັ່ງກ່າວມີເນື້ອໃນຄົບຖ້ວນ ແລະ ສົມບູນຢູ່ຂຶ້ນ.

ໃນຕອນທ້າຍ, ທ່ານ ບຸນໂຮມ ເທດທານີ ໄດ້ມີຄຳເຫັນໂອ້ລົມວ່າ: ຂໍຮຽກຮ້ອງມາຍັງ ຄະນະ ສສຊ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 9, ຄະນະປະຈຳສພຂ, ອົງການປົກຄອງແຂວງ, ບັນດາ ສສຂ ຈຶ່ງຮັບຮ່ວມຈັດຕັ້ງຜັນຂະຫຍາຍເນື້ອໃນກອງປະຊຸມຄັ້ງນີ້ໃຫ້ທົ່ວເຖິງ ແລະ ທັນກັບເວລາ; ຮຽກຮ້ອງມາຍັງອົງການປົກຄອງແຂວງທຸກຂັ້ນ, ຫົວໜ່ວຍທຸລະກິດທັງພາກລັດ-ເອກະຊົນ ແລະ ປະຊາຊົນບັນດາເຜົ່າໃນທົ່ວແຂວງ ຈຶ່ງໃຫ້ການຮ່ວມມື, ເປັນເຈົ້າການເຂົ້າຮ່ວມ ແລະ ພ້ອມກັນຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໃຫ້ປາກົດຜົນເປັນຈິງ.

(ນາງ ສຸກສະຫວັນ ອິນທະແສງ)

### ປະດັບ...

ດິດຕົ້ນ ໃນການປູກລະດົມຂົນຂວາຍ ແລະ ຜົນງານດັ່ງກ່າວປະກອບສ່ວນທຶນຮອນຊ່ວຍເຫລືອແຂວງຫລວງພະບາງໃນໄລຍະຜ່ານມາ ລວມມູນຄ່າ 1 ຕື້ກວ່າກີບ ໂດຍສະເພາະແມ່ນການຊ່ວຍເຫລືອບັນເທົາທຸກໃຫ້ປະຊາຊົນເຂດຫ່າງໄກສອກຫລີກທີ່ຂາດເຂີນ ເຊິ່ງເປັນການປະກອບສ່ວນອັນສຳຄັນເຂົ້າໃນການແກ້ໄຂຄວາມຫຍຸ້ງຍາກໃຫ້ແມ່ປະຊາຊົນໄດ້ພັດທະນາປະເທດຊາດ ກໍ່ຄືການພັດທະນາແຂວງຫລວງພະບາງເປັນກ້າວໆ.

(ນາງ ຄຳຫລ້າ ພອນຝິລາ)



### ຮອງປະທານ...

(ສພຊ) ເພື່ອຕິດຕາມກວດກາການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດດຳລັດ 315/ນຍ ວ່າດ້ວຍການຄຸ້ມຄອງ ແລະ ປົກປ້ອງການເຄື່ອນໄຫວສາສະໜາຢູ່ ສປປລາວຂອງພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງ; ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຊີ້ນຳ, ພັດທະນາຊຸມນະບົດ ແລະ ແກ້ໄຂຄວາມທຸກຍາກ, ການຈັດສັນຜູ້ມາເຝົ້າ ແລະ ອາຊີບຄົງທີ່, ການປົກຄອງທ້ອງຖິ່ນ ຕິດພັນກັບວຽກງານສາມສ້າງ, ວຽກງານແນວໂຮມ ແລະ ອົງການຈັດຕັ້ງມະຫາຊົນ ແລະ ເພື່ອເປັນການເກັບກຳຂໍ້ມູນຕົວຈິງຕາມຄຳຮ້ອງ, ຄຳສະເໜີຂອງ

ປະຊາຊົນ ໃນວັນທີ 3 ກຸມພາ 2022 ທ່ານ ພິທ. ສຸວອນ ເລືອງບຸນມີ ຮອງປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ (ສພຊ), ຜູ້ຊີ້ນຳວຽກງານກຳມາທິການບັນດາເຜົ່າ ແລະ ກຳມາທິການປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບພ້ອມດ້ວຍຄະນະຕິດຕາມ ຮ່ວມກັບຄະນະສະພາປະຊາຊົນແຂວງຊຽງຂວາງ ໄດ້ເຄື່ອນໄຫວພົບປະເຮັດວຽກຢູ່ສະໄມສອນເມືອງໝອກ ແຂວງຊຽງຂວາງ ໂດຍໄດ້ຮັບການຕ້ອນຮັບຈາກທ່ານບຸນມີ ບຸນຄຳພາ ເຈົ້າເມືອງໝອກ ມີບັນດາທ່ານຕາງໜ້າຈາກພະແນກການອ້ອມຂ້າງ

ແຂວງ, ກະສິກຳເມືອງ, ແນວລາວສ້າງຊາດເມືອງ, ຫ້ອງການຕ່າງໆອ້ອມຂ້າງເມືອງ, ຄະນະອົງການປົກຄອງບ້ານ ແລະ ພໍ່ແມ່ປະຊາຊົນເຂົ້າຮ່ວມ. ໂອກາດດັ່ງກ່າວ ຄະນະໄດ້ຮັບຟັງການລາຍງານຫຍໍ້ກ່ຽວກັບການພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມເມືອງໝອກ; ວຽກງານກ່ຽວກັບຂົງເຂດກະສິກຳພາຍໃນເມືອງ; ວຽກງານເຜົ່າ ແລະ ສາສະໜາ ຈາກພະແນກພາຍໃນແຂວງ; ວຽກງານຄວາມສາມັກຄີຂອງບັນດາເຜົ່າ ແລະ ສາສະໜາ ຈາກແນວລາວສ້າງຊາດແຂວງ; ວຽກງານປ້ອງກັນ

ຄວາມສະຫງົບແຂວງ, ການປະກອບຄຳເຫັນໃສ່ບົດລາຍງານດັ່ງກ່າວ ຈາກຮອງປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງຊຽງຂວາງ; ຄຳຄິດຄຳເຫັນຈາກທ່ານຫົວໜ້າກົມກໍ່ສ້າງຮາກຖານການເມືອງກົມໃຫຍ່ການເມືອງກອງທັບກະຊວງປ້ອງກັນປະເທດ; ຄຳຖາມເຈາະຈົ້ມຂອງຮອງປະທານກຳມາທິການປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ ແລະ ຈາກຕາງໜ້າກຳມາທິການບັນດາເຜົ່າ ຈາກນັ້ນ, ຄະນະ ກໍ່ໄດ້ມອບເຄື່ອງຊ່ວຍເຫລືອຈຳນວນໜຶ່ງ ໃຫ້ອຳນາດການປົກຄອງບ້ານຈະເລີນໃໝ່, ບ້ານນ້ຳຕາກ ແລະ ບ້ານທົ່ງເບີ ເພື່ອນໍາໄປແຈກຢາຍໃຫ້ປະຊາຊົນຜູ້ທີ່ມີຄວາມຫຍຸ້ງຍາກຢູ່ພາຍໃນບ້ານຂອງຕົນ.

ກ່ອນໜ້ານີ້ ໃນວັນທີ 2 ກຸມພາຜ່ານມາ ຄະນະ ຍັງໄດ້ເຄື່ອນໄຫວພົບປະກັບຄະນະນຳສູນຜະລິດກະສິກຳເລກ 6 ຄັ້ງວຽງ, ໂດຍໄດ້ຮັບການຕ້ອນຮັບຈາກ ທ່ານ ພິທ. ໂຕລິບ ໄພຈິດ





## ກອງປະຊຸມໃຫຍ່ຄັ້ງທີ VI ຂອງໜ່ວຍພັກ ສພຂ ອຸດົມໄຊ

## ສສນວ ເຄື່ອນໄຫວເຜີຍແຜ່ຜົນສໍາເລັດກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນ



(ສພຂ) ທ້າຍເດືອນມັງກອນຜ່ານມາ, ທີ່ຫ້ອງປະຊຸມອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນແຂວງໄດ້ມີກອງປະຊຸມໃຫຍ່ຄັ້ງ VI ຂອງໜ່ວຍພັກສະພາປະຊາຊົນແຂວງ (ສພຂ) ອຸດົມໄຊ ພາຍໃຕ້ການເປັນປະທານຂອງສະຫາຍ ຄໍາເຜີຍ ງອນວັນຄໍາ ເລຂາໜ່ວຍພັກ ສພຂ ອຸດົມໄຊ ໂດຍການເຂົ້າຮ່ວມຂອງສະຫາຍ ຄໍາປະທານ ສພຂ ອຸດົມໄຊ; ມີແຂກເຊີນຈາກໜ່ວຍພັກອ້ອມຂ້າງ ແລະ ສະມາຊິກພັກພາຍໃນໜ່ວຍເຂົ້າຮ່ວມ.

ຊາດ ແລະ ຕໍ່ປະຊາຊົນ; ເຊື່ອຖານເງື່ອນໄຂທີ່ກໍານົດໄວ້ ເຊິ່ງມີຜູ້ອອກຮັບສະໜັກເລືອກຕັ້ງທັງໝົດ 5 ສະຫາຍ, ເລືອກເອົາ 3 ສະຫາຍ; ຈາກນັ້ນ, ໄດ້ເປີດກອງປະຊຸມຄັ້ງປະຖົມມະລືກ ໂດຍໄດ້ເລືອກເອົາສະຫາຍ ທອງເຮັດໃຫ້ຖືກຕ້ອງຕາມກົດໝາຍປົກປ້ອງສິດ ແລະ ຜົນປະໂຫຍດຂອງລັດ, ລວມໝູ່, ສິດ ແລະ ຜົນປະໂຫຍດອັນຊອບທໍາຂອງພົນລະເມືອງ, ພິຈາລະນາຮັບຮອງເອົານິຕິກຳ, ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ແລະ ແຜນງົບປະມານແຫ່ງລັດຂອງອົງການປົກຄອງແຂວງ, ຕົກລົງບັນຫາສໍາຄັນຂອງແຂວງ ແລະ ຕິດຕາມ, ກວດກາການເຕີບໂຕຂອງຖະທໍາມະນູນ ແລະ ກົດໝາຍ.

ຖານເງື່ອນໄຂທີ່ກໍານົດໄວ້ ເຊິ່ງມີຜູ້ອອກຮັບສະໜັກເລືອກຕັ້ງທັງໝົດ 5 ສະຫາຍ, ເລືອກເອົາ 3 ສະຫາຍ; ຈາກນັ້ນ, ໄດ້ເປີດກອງປະຊຸມຄັ້ງປະຖົມມະລືກ ໂດຍໄດ້ເລືອກເອົາສະຫາຍ ທອງເຮັດໃຫ້ຖືກຕ້ອງຕາມກົດໝາຍປົກປ້ອງສິດ ແລະ ຜົນປະໂຫຍດຂອງລັດ, ລວມໝູ່, ສິດ ແລະ ຜົນປະໂຫຍດອັນຊອບທໍາຂອງພົນລະເມືອງ, ພິຈາລະນາຮັບຮອງເອົານິຕິກຳ, ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ແລະ ແຜນງົບປະມານແຫ່ງລັດຂອງອົງການປົກຄອງແຂວງ, ຕົກລົງບັນຫາສໍາຄັນຂອງແຂວງ ແລະ ຕິດຕາມ, ກວດກາການເຕີບໂຕຂອງຖະທໍາມະນູນ ແລະ ກົດໝາຍ.

ໃນກອງປະຊຸມ, ໄດ້ສູມໃສ່ພິຈາລະນາ ແລະ ຮັບຮອງເອົາບົດລາຍງານການເມືອງເຊິ່ງສາມາດຕິລາຄາຜົນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດມະຕິກອງປະຊຸມໃຫຍ່ ຄັ້ງທີ V ຂອງໜ່ວຍພັກສພຂ ອຸດົມໄຊ ໃນໄລຍະ 5 ປີຜ່ານມາ (2016-2020) ມີທັງດ້ານດີຜົນສໍາເລັດ ແລະ ດ້ານອ່ອນຂໍ້ຄົງຄ້າງ ທີ່ໄດ້ພ້ອມກັນທົບທວນຄືນຊອກໃຫ້ເຫັນເຖິງສາເຫດ, ບັນຫາ, ຂໍ້ຄົງຄ້າງ ເພື່ອວາງມາດຕະການແກ້ໄຂໃນຕໍ່ໜ້າ ແລະ ກໍານົດທິດທາງແຜນການຈຸດສຸມ ໄລຍະ 5 ປີຕໍ່ໜ້າ (2021-2025) ແນໃສ່ເຮັດໃຫ້ສະມາຊິກພັກ, ພະນັກງານມີທັດສະນະຫລັກໜັ້ນທາງດ້ານການເມືອງ-ແນວຄິດ, ມີຄວາມຈົງຮັກພັກດີຕໍ່ພັກ, ຕໍ່ປະເທດ

ພ້ອມນັ້ນ, ຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມຍັງໄດ້ໃຊ້ສິດປະຊາທິປະໄຕຂອງຕົນ ໃນການປ່ອນບັດຄັດເລືອກເອົາຄະນະໜ່ວຍພັກຊຸດໃໝ່ ບົນພື້ນຖານຫລັກການລວມສູນປະຊາທິປະໄຕທັງຖືກຕ້ອງສອດຄ່ອງກັບມາດ

ຖານເງື່ອນໄຂທີ່ກໍານົດໄວ້ ເຊິ່ງມີຜູ້ອອກຮັບສະໜັກເລືອກຕັ້ງທັງໝົດ 5 ສະຫາຍ, ເລືອກເອົາ 3 ສະຫາຍ; ຈາກນັ້ນ, ໄດ້ເປີດກອງປະຊຸມຄັ້ງປະຖົມມະລືກ ໂດຍໄດ້ເລືອກເອົາສະຫາຍ ທອງເຮັດໃຫ້ຖືກຕ້ອງຕາມກົດໝາຍປົກປ້ອງສິດ ແລະ ຜົນປະໂຫຍດຂອງລັດ, ລວມໝູ່, ສິດ ແລະ ຜົນປະໂຫຍດອັນຊອບທໍາຂອງພົນລະເມືອງ, ພິຈາລະນາຮັບຮອງເອົານິຕິກຳ, ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ແລະ ແຜນງົບປະມານແຫ່ງລັດຂອງອົງການປົກຄອງແຂວງ, ຕົກລົງບັນຫາສໍາຄັນຂອງແຂວງ ແລະ ຕິດຕາມ, ກວດກາການເຕີບໂຕຂອງຖະທໍາມະນູນ ແລະ ກົດໝາຍ.



## ສສຂ ມອບເຄື່ອງຊ່ວຍເຫລືອ ເມືອງມຸນລະປະໂມກ



(ສພຊ) ວັນທີ 28 ມັງກອນຜ່ານມາ, ທີ່ສະໂມສອນເມືອງມຸນລະປະໂມກສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງ (ສສຂ) ຈໍາປາສັກ ໄດ້ນໍາເອົາຕຽງນອນພ້ອມເສື່ອພາກສະໜາມ ຈໍານວນ 40 ຊຸດ ມອບໃຫ້ເມືອງມຸນລະປະໂມກ ຕາງໜ້າມອບໂດຍທ່ານ ແກ້ວລັດຕະນະ ສີຫາວິງ ຮອງປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ແລະ ທ່ານ ນາງ ສິມ

ຫວັງ ສິງໂຄດ ສສຂ; ຕາງໜ້າຮັບໂດຍທ່ານ ພິດສະຫິງ ພິມມະວົງສາ ເຈົ້າເມືອງເມືອງມຸນລະປະໂມກ; ມີຄະນະນໍາ ແລະ ຈໍາປາສັກ ໄດ້ນໍາເອົາຕຽງນອນພ້ອມເສື່ອພາກສະໜາມ ຈໍານວນ 40 ຊຸດ ມອບໃຫ້ເມືອງມຸນລະປະໂມກ ຕາງໜ້າມອບໂດຍທ່ານ ແກ້ວລັດຕະນະ ສີຫາວິງ ຮອງປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ແລະ ທ່ານ ນາງ ສິມ

ໃນພິທີ, ທ່ານ ພິດສະຫິງ ພິມມະວົງສາ ເຈົ້າເມືອງເມືອງມຸນລະປະໂມກ ໄດ້ກ່າວຂອບໃຈຕໍ່ ສສຂ ແລະ ພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ຕໍ່ການຊ່ວຍເຫລືອໃນຄັ້ງນີ້ ແລະ ຈະນໍາໃຊ້ເຂົ້າໃນວຽກງານຂອງເມືອງໃຫ້ເກີດຜົນປະໂຫຍດສູງສຸດ. (ສິມວິຈິດ ໄຊມິນຕີ)

(ສພຊ) ວັນທີ 1 ກຸມພາ 2022 ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ (ສສຊ) ຊຸດທີ IX ປະຈໍາເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 1 ແລະ ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນນະຄອນຫລວງວຽງຈັນ (ສສນວ) ຊຸດທີ II ນໍາໂດຍທ່ານ ອານຸພາບ ຕຸນາລິມ ປະທານສະພາປະຊາຊົນນະຄອນຫລວງ (ສປນວ) ຊຸດທີ II ພ້ອມດ້ວຍທ່ານ ບຸນເຖິງ ສຸວັນນະສີ ສສນວ ປະຈໍາເມືອງຈັນທະບູລີ, ທ່ານ ພັກ. ທອງມິພິມມະສອນ ສສນວ; ໄດ້ລົງເຄື່ອນໄຫວພົບປະປະຊາຊົນຢູ່ວັດບ້ານບໍ່ນາງົວ ແລະ ແລະ ວັດຫາຍໂສກ ເມືອງຈັນທະບູລີ ນະຄອນຫລວງວຽງຈັນ ໂດຍການຕ້ອນຮັບຂອງທ່ານ ເພັດສະໄໝ ນັດຜາສຸກ ຮອງເຈົ້າເມືອງເມືອງຈັນທະບູລີ; ມີປະຊາຊົນເຂົ້າຮ່ວມຮັບຟັງທັງໝົດ 113 ຄົນ, ຍິງ 47 ຄົນ.



ດາເຜົ່າ ແລະ ຜົນສໍາເລັດກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 2 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ (ສພຊ) ຊຸດທີ IX ແລະ ສປນວ ຊຸດທີ II ທີ່ໄດ້ພິຈາລະນາຮັບຮອງເອົາບັນຫາສໍາຄັນຕ່າງໆຂອງຊາດ, ຂອງນະຄອນຫລວງວຽງຈັນ ມາເຜີຍແຜ່ໃຫ້ປະຊາຊົນໄດ້ຮັບຮູ້, ເຂົ້າໃຈ ແລະ ເຊື່ອມຊຶມ.

ພ້ອມນັ້ນ, ຍັງໄດ້ຮັບຟັງຄໍາຄິດຄໍາເຫັນ, ຄໍາສະເໜີ ແລະ ບັນຫາຂັດຂ້ອງໜອງໃຈຂອງພໍ່ແມ່ປະຊາຊົນ ເຊິ່ງບັນຫາທີ່ປະຊາຊົນຂັດຂ້ອງໜອງໃຈ ແລະ ນໍາສະເໜີນັ້ນແມ່ນບັນຫາໄຟຟ້າ ບໍ່ພຽງພໍຕໍ່ນໍາໃຊ້, ມາດຕະການແກ້ໄຂຄວາມທຸກຍາກເຂົ້າໃຈ ແລະ ເຊື່ອມຊຶມ.

ກະທົບຈາກການແຜ່ລະບາດຂອງພະຍາດໂຄວິດ-19, ບັນຫານໍ້າປະປາທີ່ຍັງບໍ່ພຽງພໍກັບການຊົມໃຊ້, ບັນຫາມົນລະພິດທາງອາກາດ ທີ່ສົ່ງຜົນກະທົບຕໍ່ການດໍາລົງຊີວິດ ແລະ ສຸຂະພາບຂອງປະຊາຊົນ, ບັນຫາເສັ້ນທາງຄົມມະນາຄົມ, ບັນຫາຄົນບໍ່ມີທີ່ພັກພາອາໄສ ແລະ ປະກົດການຫຍໍ້ທາງສັງຄົມ ເຊິ່ງບາງບັນຫາກໍ່ຊຶ້ງແຈງອະທິບາຍໃຫ້ປະຊາຊົນໄດ້ຮັບຊາບກັບທີ່ ແລະບາງບັນຫາກໍ່ໄດ້ເກັບກໍາເອົາຄໍາສະເໜີຂອງປະຊາຊົນ ເພື່ອນໍາໄປສະເໜີພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງ ເພື່ອພ້ອມກັນຄົ້ນຄວ້າ, ແກ້ໄຂໃຫ້ແທດເໝາະກັບສະພາບຄວາມເປັນຈິງ ແລະ ທັນເວລາ. (ນາງ ພອນທິບ ອິນທິລາດ)



## ຕິດຕາມກວດກາການປະຕິບັດບັນດາໂຄງການລົງທຶນຂອງລັດ ປະຈໍາປີ 2021

(ສພຊ) ຕອນເຊົ້າວັນທີ 25 ມັງກອນ 2022 ທີ່ສະໂມສອນສະພາປະຊາຊົນແຂວງ (ສພຂ) ເຊກອງ ໄດ້ມີກອງປະຊຸມ ເພື່ອຕິດຕາມກວດກາການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດບັນດາໂຄງການລົງທຶນຂອງລັດ ປະຈໍາປີ 2021 ແລະ ໂຄງການສະເໜີໃໝ່ ປະຈໍາປີ 2022 ຂອງແຂວງ ໂດຍການເປັນປະທານຂອງທ່ານ ປອ. ແພງສີ ສິລາວິ ຮອງປະທານ ສພຂ ເຊກອງ, ມີທ່ານນາງ ຄໍາເສັງ ທຸມມະວົງສາ ຮອງປະທານ ສພຂ, ທ່ານ ພິງສະຫວັດ ສິງຫາລາດ ປະທານກໍາມະການເສດຖະກິດ, ແຜນການ ແລະ ການເງິນ, ບັນດາທ່ານຫົວໜ້າພະແນກ-ຮອງຫົວໜ້າພະແນກການ ພ້ອມດ້ວຍຂະແໜງການ ແລະ ວິຊາການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງເຂົ້າຮ່ວມ.



ຈຂ.ຊກ, ລົງວັນທີ 11 ຕຸລາ 2021); ໂຄງການຊຸກຍູ້ສິມແຜນພັດທະນາກຸ່ມບ້ານແຈຣະແບບມີສ່ວນຮ່ວມຂອງປະຊາຊົນເມືອງກະລຶມ. ບ້ວງທຶນພັດທະນາຊຸມນະບົດມີ 1 ໂຄງການຄື: ໂຄງການສໍາຫລວດ ແລະ ວາງແຜນພັດທະນາຈຸດສຸມພັດທະນາຊຸມນະບົດໃໝ່ເມືອງກະລຶມ ແລະ ບ້ວງທຶນຈັດສັນພູມລໍາເນົາມີ 1 ໂຄງການຄື: ໂຄງການຈັດສັນອາຊີບເພື່ອປັບປຸງຊີວິດການເປັນຢູ່ຂອງປະຊາຊົນບ້ານອາຮອງ, ບ້ານໂປມ, ບ້ານອາປຽດ, ບ້ານປະແຫລງ ແລະ ບ້ານຕະຮອງເມືອງເມືອງກະລຶມ.

ໂຄງການລົງທຶນຂອງລັດ ປະຈໍາປີ 2021 ຂອງແຂວງ ມີທັງໝົດ 18 ໂຄງການ ໃນນັ້ນ, ພະແນກແຜນການ ແລະ ການລົງທຶນມີ 3 ໂຄງການ, ພະແນກກະສິກໍາ ແລະ ປ່າໄມ້ແຂວງ 7 ໂຄງການ, ພະແນກອຸດສະຫະກໍາ ແລະ ການຄ້າ 2 ໂຄງການ, ພະແນກໂຍທາທິການ ແລະ ຂົນສົ່ງ 1 ໂຄງການ, ອົງການກວດກາລັດແຂວງ 1 ໂຄງການ, ອົງການແນວລາວສ້າງຊາດແຂວງ 1 ໂຄງການ, ພະແນກຖະແຫລງຂ່າວ ວັດທະນະທໍາ ແລະ ທ່ອງທ່ຽວແຂວງ 1 ໂຄງການ ແລະ ສະຫະພັນແມ່ຍິງແຂວງ 1 ໂຄງການ. ກອງປະຊຸມໄດ້ຮັບຟັງ

ການລາຍງານຜົນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດບັນດາຂັ້ນຕອນ, ຄວາມຄືບໜ້າຂອງໂຄງການ, ຂໍ້ສະຫນອງ ສພຂ ເຊກອງ, ມີທ່ານນາງ ຄໍາເສັງ ທຸມມະວົງສາ ຮອງປະທານ ສພຂ, ທ່ານ ພິງສະຫວັດ ສິງຫາລາດ ປະທານກໍາມະການເສດຖະກິດ, ແຜນການ ແລະ ການເງິນ, ບັນດາທ່ານຫົວໜ້າພະແນກ-ຮອງຫົວໜ້າພະແນກການ ພ້ອມດ້ວຍຂະແໜງການ ແລະ ວິຊາການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງເຂົ້າຮ່ວມ.

ລ້ຽງປາໃນນາເຂົ້າ 4 ບ້ານ ຢູ່ເມືອງ ລະມາມ; ໂຄງການກໍ່ສ້າງຄືບໜ້າຂອງໂຄງການ, ຂໍ້ສະຫນອງ ສພຂ ເຊກອງ, ມີທ່ານນາງ ຄໍາເສັງ ທຸມມະວົງສາ ຮອງປະທານ ສພຂ, ທ່ານ ພິງສະຫວັດ ສິງຫາລາດ ປະທານກໍາມະການເສດຖະກິດ, ແຜນການ ແລະ ການເງິນ, ບັນດາທ່ານຫົວໜ້າພະແນກ-ຮອງຫົວໜ້າພະແນກການ ພ້ອມດ້ວຍຂະແໜງການ ແລະ ວິຊາການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງເຂົ້າຮ່ວມ.

ໂອກາດດັ່ງກ່າວ, ທ່ານ ປອ. ແພງສີ ສິລາວິ ໄດ້ມີຄໍາເຫັນໂອ້ລົມ ເຊິ່ງທ່ານໄດ້ຮຽກຮ້ອງໃຫ້ບັນດາພະແນກການ-ຂະແໜງການ ທີ່ເປັນເຈົ້າຂອງໂຄງການລົງທຶນຂອງລັດ ປະຈໍາປີ 2021 ຂອງແຂວງ ເອົາໃຈໃສ່ສືບຕໍ່ຕິດຕາມຊຸກຍູ້ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໜ້າວຽກທີ່ຍັງຄ້າງໃຫ້ສໍາເລັດຕາມລະດັບຄາດໝາຍຮັບປະກັນຄວາມຖືກຕ້ອງສອດຄ່ອງກັບລະບຽບກົດໝາຍ. (ນັກຂ່າວ ສພຂ ແຂວງເຊກອງ)

ນອກຈາກນີ້, ກອງປະຊຸມຍັງໄດ້ຮັບຟັງກ່ຽວກັບບັນດາໂຄງການສະເໜີໃໝ່ ປະຈໍາປີ 2022 ຂອງແຂວງ (ສະເພາະໂຄງການປະເພດ V ມູນຄ່າ 20 ຕື້ລົງມາ) ມີທັງໝົດ 12 ໂຄງການ ໃນນັ້ນ, ບ້ວງທຶນປົກກະຕິມີ 10 ໂຄງການຄື: ໂຄງການສະໜອງອຸປະກອນທີ່ສົ່ງນໍ້າເຂົ້ານາກຸ່ມອາຍຸນ ເມືອງດາກຈິງ; ໂຄງການເຜີຍແຜ່ກົດໝາຍ ແລະ ລະບຽບການຄຸ້ມຄອງ, ການລ້ຽງສັດ ແລະ ການປະມົງ 4 ຕົວເມືອງ; ໂຄງການສົ່ງເສີມການ





# ຖະແຫລງຜົນສໍາເລັດກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 2 ຂອງ ສພຂ ຊຽງຂວາງ ຊຸດທີ II

(ສພຊ) ໃນວັນທີ 2 ກຸມພາ 2022 ຢູ່ທີ່ພະແນກຖະແຫລງຂ່າວ ວັດທະນະທໍາ ແລະ ທ່ອງທ່ຽວແຂວງຊຽງຂວາງ, ທ່ານ ນາງ ສາຍພູເງິນ ອຸດົມສຸກ ເລຂາທິການສະພາປະຊາຊົນແຂວງ (ສພຂ) ຊຽງຂວາງ ໄດ້ຕາງໜ້າຄະນະປະຈໍາ ສພຂ ຖະແຫລງຂ່າວກ່ຽວກັບຜົນສໍາເລັດການດໍາເນີນກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 2 ຂອງ ສພຂ ຊຸດທີ II ເພື່ອແຈ້ງການນໍາຂັ້ນຕ່າງໆຂອງແຂວງ, ພະນັກງານ-ລັດຖະກອນ, ທະຫານ, ຕໍາຫລວດ, ນັກຮຽນ, ນັກສຶກສາ, ປັນຍາຊົນ, ກໍາມະກອນຊາວຜູ້ອອກແຮງງານ, ພໍ່ແມ່ພີ່ນ້ອງປະຊາຊົນບັນດາເຜົ່າທຸກຊັ້ນຄົນໃນທົ່ວແຂວງຊຽງຂວາງ ໄດ້ຮັບຊາບກ່ຽວກັບຜົນສໍາເລັດການດໍາເນີນກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 2 ຂອງ ສພຂ ຊຸດທີ II.

ແຂວງຊຽງຂວາງ ພາຍໃຕ້ການຊີ້ນໍາ-ນໍາພາຂອງຄະນະປະຈໍາ ສພຂ, ຄະນະປະຈໍາພັກແຂວງ ແລະ ການສຸມເຫຼືອແຮງ, ສະຕີປັນຍາ ດ້ວຍຄວາມຮັບຜິດຊອບສູງຂອງບັນດາສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງ (ສສຂ) ຊຸດທີ II, ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ (ສສຊ) ປະຈໍາເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 9 ແຂວງຊຽງຂວາງ ແລະ ການປະສານສົມທົບຂອງອົງການປົກຄອງແຂວງ, ອົງການຈັດຕັ້ງພັກ-ລັດ ແລະ ທຸກພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງ ຕາມພາລະບົດບາດຂອງຕົນເຂົ້າໃນການກະກຽມ ແລະ ດໍາເນີນກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 2 ຂອງ ສພຂ ຊຸດທີ II ເຮັດໃຫ້ການພິຈາລະນາ ແລະ ຮັບຮອງເອົາບັນຫາສໍາຄັນພື້ນຖານຂອງແຂວງ ໄດ້ຮັບຜົນສໍາເລັດຕາມລະດັບຄາດໝາຍທີ່ວາງໄວ້.



ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 2 ຂອງ ສພຂ ຊຸດທີ II ໄດ້ໄຂຂຶ້ນໃນວັນທີ 25 ມັງກອນ 2022 ແລະ ສໍາເລັດໃນວັນທີ 26 ມັງກອນ 2022 ເຊິ່ງໄດ້ດໍາເນີນເປັນເວລາ 2 ວັນ ຢູ່ທີ່ຫ້ອງປະຊຸມຫ້ອງວ່າການ

ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 2 ຂອງ ສພຂ ຊຸດທີ II ໄດ້ໄຂຂຶ້ນໃນວັນທີ 25 ມັງກອນ 2022 ແລະ ສໍາເລັດໃນວັນທີ 26 ມັງກອນ 2022 ເຊິ່ງໄດ້ດໍາເນີນເປັນເວລາ 2 ວັນ ຢູ່ທີ່ຫ້ອງປະຊຸມຫ້ອງວ່າການ

ການກວດສອບປະຈໍາພາກເໜືອກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານປະຈໍາປີ 2021 ແລະ ທິດທາງແຜນການປະຈໍາປີ 2022 ແລະ ບົດລາຍງານຜົນການກວດສອບບົດສະຫຼຸບຂາດຕົວຢ່າງປະມານແຫ່ງລັດ ແລະ ເອກະສານລາຍງານການເງິນລັດວິສາຫະກິດນໍ້າປະປາແຂວງຊຽງຂວາງ ປະຈໍາປີ 2020 ແລະ ບົດລາຍງານການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານ ປະຈໍາປີ 2021 ແລະ ທິດທາງແຜນການປີ 2022 ຂອງອົງການກວດກາລັດແຂວງ; ມະຕິວ່າດ້ວຍການຮັບຮອງເອົາບົດລາຍງານການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານຂອງ ສພຂ ປະຈໍາປີ 2021 ແລະ ທິດທາງແຜນການ ປີ 2022. ມະຕິວ່າດ້ວຍການຮັບຮອງເອົາການສະເໜີກ່ຽວກັບກົງຈັກການຈັດຕັ້ງຂອງອົງ

ການປົກຄອງແຂວງ ແລະ ພິຈາລະນາຮັບຮອງເອົາ (ຮ່າງ) ຂໍ້ຕົກລົງວ່າດ້ວຍການປ້ອງກັນ, ຄຸ້ມຄອງ ແລະ ແກ້ໄຂໄພພິບັດຢູ່ແຂວງຊຽງຂວາງ. ກອງປະຊຸມ ຍັງໄດ້ຮັບຟັງການອະທິບາຍຊື້ແຈງຈາກເຈົ້າແຂວງຊຽງຂວາງ, ຫົວໜ້າ-ຮອງຫົວໜ້າພະແນກການ ແລະ ພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງ ເປັນຕົ້ນແມ່ນພະແນກແຜນການ ແລະ ການລົງທຶນແຂວງ, ພະແນກການເງິນແຂວງ, ອົງການກວດສອບປະຈໍາພາກເໜືອ, ອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນ ແລະ ສານປະຊາຊົນແຂວງ ຕໍ່ຄໍາຊັກຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານ ປະຈໍາປີ 2021 ແລະ ທິດທາງແຜນການ ປະຈໍາປີ 2022 ຂອງອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນແຂວງ ແລະ ສານປະຊາຊົນແຂວງ ຕໍ່ຄໍາຊັກຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານ ປະຈໍາປີ 2021 ແລະ ທິດທາງແຜນການ ປະຈໍາປີ 2022. ມະຕິວ່າດ້ວຍການຮັບຮອງເອົາການສະເໜີກ່ຽວກັບກົງຈັກການຈັດຕັ້ງຂອງອົງ

ສພຂ ເພື່ອປະສານສົມທົບພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງ ຄົ້ນຄວ້າແກ້ໄຂຄໍາສະເໜີດັ່ງກ່າວໃຫ້ຖືກຕ້ອງສອດຄ່ອງ ຕາມລະບຽບກົດໝາຍ ແລະ ສິ່ງຜົນການແກ້ໄຂໃຫ້ພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງຮັບຊາບ. ຕາງໜ້າຄະນະປະຈໍາສະພາປະຊາຊົນແຂວງ, ຂໍຂອບໃຈເຈົ້າແຂວງ, ຄະນະປະຈໍາພັກແຂວງ, ກໍາມະການພັກແຂວງ, ຫົວໜ້າ-ຮອງຫົວໜ້າພະແນກການ, ອົງການລັດທຽບເທົ່າຂັ້ນແຂວງ, ອົງການຈັດຕັ້ງມະຫາຊົນ ແລະ ພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງທີ່ໄດ້ເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມຈົນການນໍາພັກ-ລັດທຸກຊັ້ນ, ພະນັກງານ-ລັດຖະກອນ, ພະນັກງານອາວຸໂສບ້ານນາ, ທະຫານ, ຕໍາຫລວດ, ນັກຮຽນ, ນັກສຶກສາ, ປັນຍາຊົນ, ກໍາມະກອນ, ຊາວຜູ້ອອກແຮງງານ, ພໍ່ແມ່ພີ່ນ້ອງ ແລະ ປະຊາຊົນ ໃນທົ່ວແຂວງຊຽງຂວາງ ທີ່ໄດ້ຕິດຕາມການດໍາເນີນກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 2 ຂອງ ສພຂ ຊຸດທີ II ຄັ້ງນີ້. (ນາງ ສຸກສະຫວັນ ອິນທະແສງ)

## ກອງປະຊຸມຄະນະປະຈໍາ ສພຂ ຈໍາປາສັກ ປະຈໍາເດືອນມັງກອນ

(ສພຊ) ວັນທີ 27 ມັງກອນຜ່ານມາ, ທີ່ຫ້ອງປະຊຸມສະພາປະຊາຊົນແຂວງ (ສພຂ) ຈໍາປາສັກ ໄດ້ມີກອງປະຊຸມຄະນະປະຈໍາ ສພຂ ປະຈໍາເດືອນມັງກອນ ໂດຍການເປັນປະທານຂອງທ່ານ ສາຍທອງ ໄຊຍະວິງ ປະທານຄະນະປະຈໍາ ສພຂ; ມີທ່ານຮອງປະທານຄະນະປະຈໍາ, ປະທານຄະນະກໍາມະການ ແລະ ຄະນະເລຂາທິການ ສພຂ ຈໍາປາສັກ ເຂົ້າຮ່ວມຢ່າງພ້ອມພຽງ.



ກອງປະຊຸມໄດ້ຮັບຟັງການລາຍງານການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານຂອງຄະນະປະຈໍາ ສພຂ ປະຈໍາເດືອນມັງກອນ 2022 ແລະ ແຜນການເຄື່ອນໄຫວປະຈໍາເດືອນກຸມພາ 2022 ຈາກທ່ານ ທິບພະສອນ ສະມາເລິກ ເລຂາທິການສະພາປະຊາຊົນແຂວງ; ບົດສະຫຼຸບການດໍາເນີນກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 2; ບົດສະຫຼຸບງົບປະມານ ປະຈໍາປີ 2021, ຮ່າງຄໍາແນະນໍາຂອງຄະນະປະຈໍາ ສພຂ ກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງຜັນຂະຫຍາຍ ແລະ ໂຄສະນາເຜີຍແຜ່ຜົນສໍາເລັດກອງປະຊຸມສະໄໝ

ສາມັນເທື່ອທີ 2; ຮ່າງແຜນການເຄື່ອນໄຫວເຜີຍແຜ່ຜົນສໍາເລັດກອງປະຊຸມສະໄໝວິສາມັນເທື່ອທີ 1; ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 2 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ແລະ ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 2 ຂອງ ສພຂ ຈໍາປາສັກ ຊຸດທີ II ຈາກຄະນະເລຂາທິການ ສພຂ; ຈາກນັ້ນ, ຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມໄດ້ພ້ອມກັນຄໍາເຫັນ ເພື່ອເຮັດເນື້ອໃນຂອງບັນດາມະຕິຂອງ ສພຂ ມີຄວາມຄົບຖ້ວນສົມບູນ ສາມາດຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໄດ້ຮັບຜົນສໍາເລັດເປັນ

ລວງເລິກ ທັງເປັນການປັບປຸງເນື້ອໃນຂອງເອກະສານຕ່າງໆທີ່ນໍາເຂົ້າມາຄົ້ນຄວ້າພິຈາລະນາ ໂດຍສະເພາະເນື້ອໃນຂອງບັນດາມະຕິກອງປະຊຸມ ສພຂ ທີ່ໄດ້ຮັບຮອງໃນວາລະດໍາເນີນກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 2 ໃນທ້າຍເດືອນທັນວາ 2021 ຜ່ານມາ. ຕອນທ້າຍ, ທ່ານ ສາຍທອງ ໄຊຍະວິງ ໄດ້ເນັ້ນໃຫ້ບັນດາຄະນະກໍາມະການ ແລະ ຄະນະເລຂາທິການ ສືບຕໍ່ກະກຽມຄວາມພ້ອມໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານຂອງຕົນ ຕາມ

## ຕາງໜ້າອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນສູງສຸດລາຍງານວຽກຕໍ່ ປະທານ ສພຂ

(ສພຊ) ວັນທີ 31 ມັງກອນຜ່ານມາ, ທີ່ຫ້ອງປະຊຸມສະພາປະຊາຊົນແຂວງ (ສພຂ) ທ່ານ ຄໍາດີ ວົງລ້ອມ ປະທານສພຂ ອຸດົມໄຊ ໄດ້ຕ້ອນຮັບທ່ານ ນາງ ພອນທິບ ສາວະລີ ຫົວໜ້າກົມກວດກາ ອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນສູງສຸດ ພ້ອມດ້ວຍຄະນະ.



ໂອກາດດັ່ງກ່າວ, ທ່ານ ນາງ ພອນທິບ ສາວະລີ ໄດ້ແຈ້ງໃຫ້ຊາບກ່ຽວກັບຈຸດປະສົງ ແລະ ແຜນການເຄື່ອນໄຫວເຮັດວຽກຢູ່ແຂວງອຸດົມໄຊ ຂອງຄະນະທີ່ມາງານຈາກອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນສູງສຸດ ເຊິ່ງຈະໄດ້ເຜີຍແຜ່ເນື້ອໃນຂອງກອງປະຊຸມໄອຍະການປະຊາຊົນທົ່ວປະເທດທີ່ໄດ້ໄຂຂຶ້ນໃນລະຫວ່າງວັນທີ 18-19 ມັງກອນ 2022 ດ້ວຍລະບົບອອນລາຍດ້ວຍຜົນສໍາເລັດອັນຈົບງາມ. ນອກນີ້, ຍັງໄດ້ເຊື່ອມຊຶມມະຕິຂອງກົມການເມືອງສູນກາງພັກ ວ່າດ້ວຍການຍົກສູງຄຸນນະພາບວຽກງານການເມືອງ-ແນວຄິດໃນໄລຍະໃໝ່,

ເຊື່ອມຊຶມ ແລະ ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຄໍາສັ່ງຂອງຫົວໜ້າອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນສູງສຸດ ວ່າດ້ວຍການດໍາເນີນຄະດີຢາເສບຕິດ ແລະ ການຟອກເງິນ ສະບັບເລກທີ 011/ອປສ ວ່າດ້ວຍການຈັດຕັ້ງຜັນຂະຫຍາຍຄໍາສັ່ງກ່ຽວກັບວາລະແຫ່ງຊາດວ່າດ້ວຍການແກ້ໄຂຄວາມຫຍຸ້ງຍາກທາງດ້ານເສດຖະກິດ-ການເງິນ ແລະ ການແກ້ໄຂບັນຫາຢາເສບຕິດສະບັບເລກທີ 021/ອປສ, ມະຕິຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍການຮັບຮອງເອົາບົດລາຍ

ງານການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານປະຈໍາປີ 2021 ແລະ ທິດທາງແຜນການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານປະຈໍາປີ 2022 ຂອງອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນສູງສຸດ ຕອນທ້າຍ, ປະທານສພຂ ໄດ້ສະແດງຄວາມຊົມເຊີຍຄະນະທີ່ມາງານຈາກອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນສູງສຸດ ຕໍ່ກັບຜົນງານທີ່ຍາດມາໄດ້; ພ້ອມນັ້ນ, ໄດ້ສະເໜີ ແລະ ປຶກສາຫາລືບາງວຽກງານກັບຄະນະທີ່ມາງານດັ່ງກ່າວຕື່ມອີກຈໍານວນໜຶ່ງ. (ນັກຂ່າວ ສພຂ ອຸດົມໄຊ)

### ໝາຍເລກໂທລະສັບສາຍດ່ວນຮັບຄໍາຮ້ອງທຸກຄົນເຈັບຂອງໂຮງໝໍມໂຫສີດ

- ປະຊາສໍາພັນ ແລະ ບໍລິຫານຍາມ 021 214024.
- ທ່ານ ດຣ. ນາງ ອຸໂດວອນ ລັດຕະນະວິງ ຫົວໜ້າພະແນກບໍລິຫານຄົ້ນຄວ້າ-ສັງລວມ 020 55669358
- ທ່ານ ນາງ ບຸນທອມ ທອງວິລາວັນ ຫົວໜ້າພະແນກຈັດຕັ້ງພະນັກງານ 020 56709716
- ທ່ານ ນາງ ອາພອນ ວິຊາເທບ ຮອງຜູ້ອໍານວຍການ 020 22204909
- ທ່ານ ຣສ. ດຣ. ອຸນຄໍາ ພັນທະລີ ຮອງຜູ້ອໍານວຍການ 020 54198830
- ສຈ. ດຣ. ດວງດາວ ສຸກອາລຸນ ຮອງຜູ້ອໍານວຍການ 020 55682621
- ຣສ. ດຣ. ບຸນທະພານີ ບຸນຊ່ວຍ ຜູ້ອໍານວຍການ 020 56917887







ສຸກສະບາຍຫາຍໄຮຄາ

ໃນຖົງຢາງພລາສະຕິກອ່ອນ ທຸກຊະນິດທີ່ໃຊ້ຫຸ້ມອາຫານ, ບັດ ເອທິເອັມ, ຜ້າມ່ານໃນຫ້ອງນໍ້າ ແລະ ອື່ນໆ ມີສານເຄມີທີ່ເອີ້ນວ່າ: ພາທາ ເລດ (phthalate) ທີ່ຊ່ວຍເພີ່ມ ຄວາມອ່ອນຂອງວັດຖຸ ເຊິ່ງຖ້າໄດ້ຮັບ ສານນີ້ເຂົ້າໄປຫລາຍ ຈະເຮັດໃຫ້ມີ ຄວາມສ່ຽງຕໍ່ຄວາມດັນເລືອດສູງ ໂດຍ ໄດ້ຮັບການຢືນຢັນການຄົ້ນຄວ້າຂອງ ສະຖາບັນ Pediatrics ເຊິ່ງໄດ້ເກັບ ຜົນການທົດສອບຈາກກຸ່ມຕົວຢ່າງ ຈາກເດັກນ້ອຍອາຍຸ 6-19 ປີ ແລະ ພົບວ່າ ເດັກນ້ອຍທີ່ໄດ້ຮັບສານເຄມີ ພາທາເລດ ຈະມີຄວາມດັນເລືອດສູງ ກວ່າເດັກນ້ອຍທີ່ບໍ່ໄດ້ຮັບສານເຄມີນີ້.

ຟັງເບິ່ງຄືວ່າບໍ່ອັນຕະລາຍ ຫລາຍ ແຕ່ຕົວຈິງແລ້ວມັນເປັນອັນ ຕະລາຍໃນໄລຍະຍາວ ສານເຄມີນີ້ ເຮັດໃຫ້ຮ່າງກາຍເກີດພາວະຄວາມຕຶງ ຄຽງອັອກຊີເດຊັນ (oxidative stress) ນັ້ນກໍຄືການທີ່ຈຸລັງຖືກສານອະນຸມູນ ອິດສະຫລະທໍາລາຍ ມັນເປັນສາເຫດ ແຫ່ງພະຍາດຄວາມເສື່ອມຊໍາເຮື້ອ ຫລາຍກວ່າ 70 ຊະນິດ ເຊິ່ງລ້ວນເປັນ ພື້ນຖານຂອງການເກີດພະຍາດເສັ້ນ

ອັນຕະລາຍຈາກພລາສະຕິກອ່ອນ

#ສາວແວ່ນ



ເລືອດຫົວໃຈ, ມະເຮັງ, ເສັ້ນເລືອດ ຕີບ, ຄໍ້ອັກເສບ ແລະ ການແຂງຂອງ ເນື້ອເຍື່ອແດງ; ພະຍາດຄວາມຈໍາເສື່ອມ ແລະ ການເສື່ອມສະພາບສະເພາະ. ນອກນັ້ນ, ພາທາເລດທີ່ຢູ່ໃນ ພລາສະຕິກທີ່ອາຫານ ຍັງຂັດຂວາງ ການເຮັດວຽກຂອງຕ່ອມຕ່າງໆໃນຮ່າງ ກາຍ ໂດຍສະເພາະຜູ້ທີ່ມີບັນຫາໂມເລ ກຸນຕໍາໃນເລືອດຢູ່ແລ້ວ ເຊິ່ງຈະພາໃຫ້

ເກີດຄວາມຜິດປົກກະຕິຂອງຮໍໂມນ ແລະ ເພີ່ມການເຕີບໂຕຂອງເດັກຍິງ ເຮັດໃຫ້ເຕີບໃຫຍ່ເກີນອາຍຸ ແລະ ຍັງ ມີສ່ວນເຮັດໃຫ້ເກີດພະຍາດເປົາ ຫວານ, ສະມາທິສັ້ນ, ພູມແພ້ ແລະ ຫອບຫິດ. ດັ່ງນັ້ນ, ຖ້າສາມາດຫລີກ ລ່ຽງຈາກສານເຄມີນີ້ຈະເປັນການດີທີ່ ສຸດ ໂດຍຫລີກລ່ຽງການກິນອາຫານ

ສໍາເລັດຮູບ ຫລື ອາຫານທີ່ບັນຈຸ ຫລື ຫຸ້ມດ້ວຍພລາສະຕິກ ແລະ ສໍາຄັນ ທີ່ສຸດບໍ່ຄວນເອົາອາຫານທີ່ຫຸ້ມພລາສະ ຕິກ ແລ້ວນໍາເຂົ້າໃນໄມໂຄເວັບ; ຄວນ ຫັນມາເກັບຮັກສາອາຫານໃສ່ໃນໂຖ ແກ້ວຈະດີກວ່າ ເສຍສະຫລະຄວາມ ສະດວກສະບາຍເລັກນ້ອຍ ເພື່ອປ້ອງ ກັນພະຍາດ ແລະ ເພື່ອສຸຂະພາບທີ່ດີ. ຂໍ້ມູນຈາກ: www.sanook.com



ສາລາກະວີ

ກອງໝູນຫລັງ

#ກິໄຕ້ ພະວິເສດ

- \* ພໍ່ແມ່ບຸນປຽບໄດ້ ລູກປຽບເປັນກໍາລັງ ແມ່ທັບບັນຊາລ້ຽງ ຮັກສາດ່ານເຂດແຄວ້ນ
- \* ສ່ອງເຍືອງທາງບອກໃຫ້ ພ້ອມເປັນກໍາລັງທິນ ເດີນທາງໄປຫລັງກ້າ ຍອມສະຫລະຊິບມ້ວຍ
- \* ຍາມເມື່ອລູກເຄື່ອນຍ້າຍ ສິງສານຫາກອງໝູນ ຊອກສັນຫາມາໃຫ້ ຕາມບຸດຫວັງຢາກໄດ້ ໄຖ່ຖົງເງິນເຫືອດແຫ້ງ
- \* ແມ່ນວ່າຄືນຄໍາເຊົ້າ ຍັງອອກແຮງທໍາງານ ຫວັງຍູ່ໝູນເສີມໃຫ້ ອອກສຶກສາໄຝ່ຄື້ນ
- \* ແມ່ທັບຫວັງບໍ່ສິ້ນ ຊິວາຄົງມີສຸກ ຍາມເມື່ອຫັນບຸດໄດ້ ຂໍໃຫ້ຊຸມລູກເຕົ້າ

- ນາຍໃຫຍ່ບັນຊາກອງ ເຫລົ່າທະຫານຄົນກ້າ ກໍາລັງໃຫຍ່ໃຫ້ແຂງແກ່ນ ບຸດຕາພື້ນຜ່ານໄພ
- ຫລົບຫລີກສັດຕູ ສິ່ງເສີມນໍາຍູ້ ນໍາຕາມຊຸຊ່ວຍ ຫວັງໃຫ້ລູກສະບາຍ
- ອອກຮິບເພື່ອສຶກສາ ແລ່ນໄວປານມ້າ ໄອໂຟນໄອແພັດ ນາຍກອງວັງແລ່ນຍິມ
- ຕາເວັນອວ່າຍລົງແລງ ວຽກໜັກປະທັງສູ້ ກໍາລັງໃຈເຫລົ່າຮິບ ຄວາມຮູ້ສາດຕະສິນ
- ເຫັນລູກຮັບປະລິນຍາ ຊິ້ນໃນມະໂນເນື້ອ ໃບປະລິນຍາກັບຕ່າວ ສຶກສາສູ້ເພື່ອ “ກອງ” ແຕ່ທ້ອນ

ເບີໂທສຸກເສີນ

- ☐ ຕໍາຫລວດ
  - ປກສ ນະຄອນຫລວງ 021 419119
  - ກົມຕໍາຫລວດສືບສວນ-ສອບສວນ 021 970093
  - ກົມຕໍາຫລວດປ້ອງກັນຢາເສບຕິດ 021 217258
  - ກົມຕໍາຫລວດເສດຖະກິດ 021 212519
  - ກົມຕໍາຫລວດຈະລາຈອນ 021 900927
  - ກົມຕໍາຫລວດສະກັດກັ້ນ ແລະຕໍາການຄ້າມະນຸດ 021 970543
  - ກົມຕໍາຫລວດກວດຄົນເວົ້າເມືອງ (ຕມ) 021 251287
  - ກົມຄຸ້ມຄອງຄົນຕ່າງປະເທດ 021 212520
  - ສາຍດ່ວນ 1191
- ☐ ຫນ່ວຍກູ້ໄພ
  - ສະມາຄົມອາສາກູ້ໄພນະຄອນຫລວງ 1624
  - ຫນ່ວຍກູ້ໄພມູນນິທິຊ່ວຍເຫລືອຄົນທຸກຍາກ 1623
  - ຫນ່ວຍຊ່ວຍເຫລືອຜູ້ປະສົບໄພ ອົງການກາແດງ 1625
  - ມູນນິທິ ກູ້ໄພ ນາຄາ 1513



ທັກທາຍ ລະບາຍ

# ສຽມຫ້ຽນ

(ເລື່ອງເບົາ ເວົ້າແບບກັນເອງ ບໍ່ເຄິ່ງຜິດກິດ)

\* ກອງສາທາຖະແຫລງຢ່າງເປັນທາງການວ່າ ຢາ ໃບໄລໂກເລຍນໍາໃຊ້ເພື່ອປົ້ນປົດພະຍາດໂຄວິດ-19 ເທົ່ານັ້ນ ບໍ່ສາມາດປ້ອງກັນການຕິດເຊື້ອໄດ້ແຕ່ຢ່າງໃດ ໃນສະຫລາກ ເກືອດທ້າມ ຕາມລະບຽບສາກົນ ຄົບຖືຫລືໃຫ້ນົມ ແກ່ບຸດ ຕົວນ້ອຍ ຢ່າປ່ອຍໃຫ້ນໍາໃຊ້ ກິນໄລເລສິດສະຫລາກ ໃດເດີ! ອ່ານຄ່າເຕືອນກ່ອນໃຊ້ 18 ປີຂຶ້ນໄປຈຶ່ງໃຫ້ ນໍາໃຊ້ເພື່ອປົ້ນປົດ (ໂຄວິດ-19)!

\* ງາມກິລາໃຈແລ້ວມີປາລະດູພາດຄັ້ງທີ 24 ໄດ້ໄຂຂຶ້ນ ທີ່ນະຄອນປັກກິ່ງ ສປປລາວ ຢ່າງເປັນທາງການໃນວັນທີ 4 ແລະ ມີ ອາລະຍາດໄປຈົນເຖິງວັນທີ 20 ກຸມພານີ້ ໂລກາພອມພິກພິ້ນ ບົບ ບໍ່ຽບເປັນດີ ຫລັງຈາກມີໄພພິບັດ ກໍ່ການທໍາຮ້າຍ ເປັນການສົ່ງ ສັນຍາບໍ່ໃຫ້ ຫົງໂລກາຮັບຊາບ ວ່າໂຄວິດເລັ່ມພ່າຍແພ້ ພອມ ຊີຢ້າຍພ່າຍໝີ ແລ້ວເດີ!

\* ກອງປະຊຸມສະໄໝສະໄໝເດືອນທີ 2 ຂອງສະພາປະຊາ ຊົນແຂວງໃບຂອບເຂດຫ້ວຍປະເທດ ໄດ້ເຮັດສົນລົງເປັນດ້ວຍ ຜົນສໍາເລັດອັນລົບງາມ ຕາມອາລະ ອາງຄາດທາຍຕໍ່ໜ້າ ຄື ເສຍແຕ່ຜົນງານ ການເຄື່ອນໄຫວເປັນຕົວແທນ ໄພ່ປະຊາຊາດ ເຊື້ອ ລາວແຕ່ເໝືອເຖິງໃຕ້ ຕາມກົດທາຍກໍານົດ ສາມພາລະ ບົດບາດກ່າວໄວ້ ຂໍຈຶ່ງໄດ້ສໍາເລັດຜົນ ນັ້ນຫ້ອນ!

☺ ຊອບຍັ້ມ ☹ # ຫ້ອຍ

ເລື່ອງ: ຮູ້ໃຈແມ່ວິຫລີ  
ມີຄອບຄົວໜຶ່ງມີລູກຊາຍສາມຄົນ ແຕ່ໄປເຮັດວຽກ ແລະ ຮ້າງຄອບຄົວ ຢູ່ຕ່າງແດນ ເມື່ອເກົ້າລະຮອດອັນເກີດແມ່ຈຶ່ງພາກັນສົນທະນາກັນຊິເອົາຫຍິບໃຫ້ແມ່  
- ລູກຊາຍກົກ: ຂ້ອຍຊິເຮັດເຮືອນຫລັງໃຫຍ່ໃຫ້ແມ່  
- ລູກຊາຍຄົນກາງ: ຂ້ອຍຊິຮັບໄດ້ເທິງໂທ້ແມ່ ພ້ອມຈ້າງຄົນຮັບລົດ  
- ລູກຊາຍຫລ້າ: ພວກອ້າຍລີ້ໄດ້ບໍ່? ອ້ແມ່ລາວມັກສູດມົນໄຫວ້ພະ ຂ້ອຍ ຊິຮັບກັບແກ້ວຊ່າງເອົາຢູ່ລົດໄປໃຫ້ລາວ ບົກແກ້ວໃດນີ້ຢູ່ລົດມາຫລາຍປີ ມັນລີ້ບົດ ສອດມົນໄດ້ໜັດ ພຽງແຕ່ບອກບົດໃດ ມັນກໍສາມາດເລົ່າໄດ້ລົບໜັດ.  
ຫລັງຈາກນັ້ນລູກຊາຍສາມຄົນກໍສົ່ງຂອງຂອບໄປໃຫ້ແມ່ ຕໍ່ມາຜູ້ເປັນແມ່ ກໍໄດ້ຂຽບລົດທາຍຕອບວ່າ: “ລູກຊາຍກົກ ເຮືອນທີ່ລູກຮ້າງໃຫ້ຫລັງໃຫຍ່ເກີນໄປ ແມ່ຢູ່ຫ້ອງວຽກ ແຕ່ໄດ້ອະນາໄມໜັດຫລັງ; ລູກຊາຍກາງ ແມ່ອາຍຸຫລາຍແລ້ວ ບໍ່ຄ່ອຍໄດ້ອອກໄປໃສ ຈຶ່ງບໍ່ຄ່ອຍໄດ້ໃຊ້ລົດ; ລູກຊາຍຫລ້າ ຊົມເຊີຍເດີ.....!!!! ລູກຮູ້ໃຈແມ່ວິຫລີ ບົກແກ້ວທີ່ສົ່ງມາ ລາບແຊບຫລາຍເດີ”!!!!



ຄະຕິເຕືອນໃຈ # ດວກຫຍ້າ

ຢ່າຕັດສິນຕັ້ນໄມ້ທີ່ກໍາລັງໃຫຍ່  
ຢ່າຕັດສິນໃຜວ່າໂງ່ໃນຕອນທີ່ເຮົາກໍາລັງຮຽນຮູ້



## ກົດໝາຍ ວ່າດ້ວຍການໃຫ້ວັກຊີນກັນພະຍາດ

### ຕ່າງກສະບັບກ່ອນ...

#### ມາດຕາ 57 ການຮັບເອົາວັກຊີນກັນພະຍາດ, ອຸປະກອນການໃຫ້ ແລະ ອຸປະກອນການເກັບຮັກສາວັກຊີນກັນພະຍາດ ຢູ່ດ່ານສາກົນ

ການຮັບເອົາວັກຊີນກັນພະຍາດ, ອຸປະກອນການໃຫ້ ແລະ ອຸປະກອນການເກັບຮັກສາ ວັກຊີນກັນພະຍາດ ຢູ່ດ່ານສາກົນ ພະນັກງານທີ່ກ່ຽວຂ້ອງທີ່ໄດ້ຮັບການມອບໝາຍ ຕ້ອງກວດກາບັນດາເອກະສານຢັ້ງຢືນການ ນຳເຂົ້າ ໃຫ້ຖືກຕ້ອງ, ຄົບຖ້ວນ ເປັນຕົ້ນ ຈຳນວນວັກຊີນ, ສະຫຼາກ, ວັນ, ເດືອນ, ປີ ຜະລິດ ແລະ ວັນໝົດອາຍຸ, ສະພາບການຫຸ້ມຫໍ່ ແລະ ສຸມກວດອ່ານອຸປະກອນຕິດຕາມອຸນຫະພູມ ທີ່ຕິດໃນຫີບວັກຊີນກັນພະຍາດ, ຖ້າພົບເຫັນມີສິ່ງບໍ່ຖືກຕ້ອງຕາມເງື່ອນໄຂໃຫ້ປະຕິເສດການຮັບເອົາວັກຊີນນັ້ນ, ພ້ອມທັງແຈ້ງຜົນການສຸມກວດໃຫ້ພາກ ສ່ວນຮັບຜິດຊອບຮັບຊາບ ແລະ ທົດແທນຄ່າເສຍຫາຍທັງໝົດທີ່ເກີດຂຶ້ນ.

ພາຍຫຼັງກວດກາຖືກຕ້ອງແລ້ວ ຕ້ອງເຄື່ອນຍ້າຍອອກພາຍໃນ ສອງຊົ່ວໂມງ ໃນກໍລະນີການອະນຸມັດເອກະສານຢູ່ດ່ານສາກົນຊັກຊ້າເກີນ ສອງຊົ່ວໂມງ ໃຫ້ອະນຸຍາດນຳເອົາວັກຊີນກັນພະຍາດອອກຈາກສາງດ່ານສາ ກົນກ່ອນ, ຈາກນັ້ນຈຶ່ງດຳເນີນຂັ້ນຕອນເອກະສານ ຕາມພາຍຫຼັງ ເພື່ອຮັບປະກັນຄຸນນະພາບຂອງວັກຊີນ.

#### ໝວດທີ 2

### ການສະໜອງ ວັກຊີນກັນພະຍາດ, ອຸປະກອນການໃຫ້ ແລະ ອຸປະກອນການເກັບຮັກສາ ວັກຊີນກັນພະຍາດ

#### ມາດຕາ 58 ການສະໜອງ ວັກຊີນກັນພະຍາດ, ອຸປະກອນການໃຫ້ ແລະ ອຸປະກອນການເກັບຮັກສາວັກຊີນກັນພະຍາດ

ລັດ ເປັນຜູ້ສະໜອງວັກຊີນກັນພະຍາດ, ອຸປະກອນການໃຫ້ ແລະ ອຸປະກອນການເກັບຮັກສາ ວັກຊີນກັນພະຍາດ ໃຫ້ພຽງພໍກັບຄວາມຕ້ອງການຂອງກຸ່ມເປົ້າໝາຍ ໃນຂອບເຂດທີ່ວ່າປະເທດຢ່າງທັນການ.

ລັດ ຊຸກຍູ້ ບຸກຄົນ, ນິຕິບຸກຄົນ ແລະ ການຈັດຕັ້ງ ທັງພາຍໃນ ແລະ ຕ່າງປະເທດ ໃຫ້ການຮ່ວມມື, ປະ ກອບສ່ວນຊ່ວຍເຫຼືອໃນການສະໜອງ ວັກຊີນກັນພະຍາດ, ອຸປະກອນການໃຫ້ ແລະ ອຸປະກອນການເກັບຮັກສາ ວັກຊີນກັນພະຍາດ.

#### ມາດຕາ 59 ການກະກຽມ ແລະ ນຳສົ່ງ ວັກຊີນກັນພະຍາດ, ອຸປະກອນການໃຫ້ ແລະ ອຸປະກອນການເກັບຮັກສາວັກຊີນກັນພະຍາດ

ໃນການກະກຽມ ຕ້ອງປະກອບບັນດາເອກະສານ ແລະ ສິ່ງຫຸ້ມຫໍ່ພ້ອມທັງແນະນຳວິທີການຂົນສົ່ງ ກ່ອນນຳສົ່ງ ວັກຊີນກັນພະຍາດ, ອຸປະກອນການໃຫ້ ແລະ ອຸປະກອນການເກັບຮັກສາ ວັກຊີນກັນພະຍາດ ໄປເຖິງເປົ້າໝາຍເພື່ອຮັບປະກັນບໍ່ໃຫ້ ເປ່ເຜ, ເສຍຫາຍ ຫຼື ເສື່ອມຄຸນນະພາບ.

ໃນການນຳສົ່ງ ວັກຊີນກັນພະຍາດ, ອຸປະກອນການໃຫ້ ແລະ ອຸປະກອນການເກັບຮັກສາ ວັກຊີນກັນພະຍາດ ຕ້ອງຮັບປະກັນໃຫ້ມີຄວາມປອດໄພ ແລະ ໃຫ້ຢູ່ໃນເງື່ອນໄຂທີ່ຄົບຖ້ວນ ເມື່ອໄປເຖິງໜ່ວຍບໍລິການ ແລະ ກຸ່ມເປົ້າໝາຍ.

ການນຳສົ່ງ ຈາກສູນກາງ ຫາ ພາກ ແລະ ຂັ້ນແຂວງ ໃຫ້ປະຕິບັດໃນທຸກ ສອງ ເດືອນ; ແຕ່ແຂວງ ຫາ ຂັ້ນເມືອງ, ແຕ່ຂັ້ນເມືອງ ຫາ ສຸກສາລາ ໃຫ້ປະຕິບັດ ໜຶ່ງຄັ້ງ ຕໍ່ເດືອນ; ສຳລັບການສະໜອງໃຫ້ໜ່ວຍບໍລິການທີ່ຂຶ້ນກັບໂຮງໝໍ ໃຫ້ປະຕິບັດ ໜຶ່ງຄັ້ງ ຕໍ່ເດືອນ.

ໃນກໍລະນີເກີດໄພພິບັດ ຫຼື ການລະບາດຂອງພະຍາດ ໃນເຂດໃດໜຶ່ງ ຊຶ່ງມີຄວາມຈຳເປັນ ຕ້ອງສະໜອງວັກຊີນກັນພະຍາດ, ອຸປະກອນການໃຫ້ ແລະ ອຸປະກອນການເກັບຮັກສາ ວັກຊີນກັນພະຍາດ ໃຫ້ເຂດດັ່ງກ່າວຢ່າງພຽງພໍ ແລະ ທັນການ.

#### ພາກທີ VII ຂໍ້ຫ້າມ

#### ມາດຕາ 60 ຂໍ້ຫ້າມທົ່ວໄປ

ຫ້າມບຸກຄົນ, ນິຕິບຸກຄົນ ແລະ ການຈັດຕັ້ງ ມີ ພິດຕິກຳ ດັ່ງນີ້:

1. ໃຊ້ຄວາມຮຸນແຮງ, ບັງຄັບນາບຊູ່, ຂັດຂວາງ ຫຼື ເມີນເສີຍ ຕໍ່ການເຄື່ອນໄຫວໃຫ້ວັກຊີນກັນພະຍາດ ຂອງພະນັກງານສາທາລະນະສຸກ ທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ;
2. ໃຫ້ ຫຼື ເປັນສື່ກາງໃນການໃຫ້ ແລະ ຮັບສິນບິນ;
3. ບິດເບືອນ, ໂຄສະນາ ເຜີຍແຜ່ ສ້າງຄວາມເສື່ອມເສຍ ຕໍ່ການໃຫ້ວັກຊີນກັນພະຍາດ;
4. ປະຕິເສດການຮັບວັກຊີນກັນພະຍາດ, ການເບິ່ງແຍງດູແລ, ຄຳແນະນຳ ຫຼື ການຊ່ວຍເຫຼືອຂອງ ແພດ, ໝໍ, ຄອບຄົວ ຫຼື ບຸກຄົນອື່ນ;

5. ຈຳແນກ, ລັງກຽດ, ໝິ່ນປະໝາດ ຫຼື ໃສ່ຮ້າຍປ້າຍສີ ຜູ້ໃຫ້ບໍລິການ ຫຼື ຜູ້ຮັບບໍລິການ ວັກຊີນກັນພະຍາດ;
6. ບິດເບືອນ, ຊຸກເຊືອງ, ເຊື່ອງອຳ, ບິດບັງ ຂໍ້ມູນກ່ຽວກັບການໃຫ້ ແລະ ຮັບ ວັກຊີນກັນພະຍາດ;
7. ມີພິດຕິກຳອື່ນທີ່ເປັນການລະເມີດກົດໝາຍ.

#### ມາດຕາ 61 ຂໍ້ຫ້າມສຳລັບພະນັກງານ-ລັດຖະກອນ ໃຫ້ວັກຊີນກັນພະຍາດ ຫ້າມພະນັກງານ-ລັດຖະກອນ ໃຫ້ວັກຊີນກັນພະຍາດ ມີ ພິດຕິກຳດັ່ງນີ້:

1. ສວຍໃຊ້ ສິດ, ໜ້າທີ່ ຫຼື ຕຳແໜ່ງ ເພື່ອບັງຄັບ, ນາບຊູ່, ກົດໜ່ວງຖ່ວງດຶງ ຫຼື ຮຽກຮ້ອງເອົາສິນບິນ;
2. ປອມແປງ ຫຼື ອອກເອກະສານ ໂດຍບໍ່ຖືກຕ້ອງ;
3. ນຳໃຊ້ວັກຊີນກັນພະຍາດ ຫຼື ອຸປະກອນການໃຫ້ວັກຊີນກັນພະຍາດ ທີ່ບໍ່ມີຄຸນນະພາບ ຫຼື ບໍ່ໄດ້ມາດຕະຖານ ເປັນຕົ້ນ ໝົດອາຍຸການນຳໃຊ້, ເສຍຄຸນ, ວັກຊີນກັນພະຍາດຊະນິດທີ່ປະສົມນໍ້າລະລາຍ ເກີນ ຫຼື ຊົ່ວໂມງ, ເຊີແຮງທົ່ວໄປ ທີ່ບໍ່ໄດ້ນຳໃຊ້ເຂົ້າໃນການໃຫ້ວັກຊີນກັນພະຍາດ;
4. ປະຕິບັດໜ້າທີ່ ດ້ວຍຄວາມປະໝາດ, ເລີ່ນເລີ້, ເມີນເສີຍ, ຂາດຄວາມຮັບຜິດຊອບຫຼືຂາດຈັນຍາບັນທີ່ກຳໜົດຄວາມເສຍຫາຍຕໍ່ບຸກຄົນອື່ນ;
5. ຮຽກ ຫຼື ທວງ ເອົາ ຄຳທຳນຽມ, ຄຳບໍລິການ ຫຼື ນຳໃຊ້ລາຍຮັບວິຊາການ ໂດຍບໍ່ຖືກຕ້ອງ ຕາມກົດໝາຍ ຫຼື ລະບຽບການ;
6. ຈຳແນກ, ລັງກຽດ, ໝິ່ນປະໝາດ ຫຼື ໃສ່ຮ້າຍປ້າຍສີ ຜູ້ຮັບບໍລິການ ຫຼື ຜູ້ໃຫ້ບໍລິການ ວັກຊີນກັນພະຍາດ;
7. ມີພິດຕິກຳອື່ນ ທີ່ເປັນການລະເມີດກົດໝາຍ.

#### ພາກທີ VIII

### ການແກ້ໄຂຂໍ້ຂັດແຍ່ງ

#### ມາດຕາ 62 ຮູບການແກ້ໄຂຂໍ້ຂັດແຍ່ງ

ຂໍ້ຂັດແຍ່ງ ກ່ຽວກັບການໃຫ້ວັກຊີນກັນພະຍາດ ສາມາດແກ້ໄຂດ້ວຍຮູບການໃດໜຶ່ງ ດັ່ງນີ້:

1. ການປະນີປະນອມ ຫຼື ການໄກ່ແກ່ຍ;
2. ການແກ້ໄຂທາງດ້ານບໍລິຫານ;
3. ການແກ້ໄຂໂດຍອົງການແກ້ໄຂຂໍ້ຂັດແຍ່ງທາງດ້ານເສດຖະກິດ;
4. ການຕັດສິນຂອງສານປະຊາຊົນ;
5. ການແກ້ໄຂຂໍ້ຂັດແຍ່ງທີ່ມີລັກສະນະສາກົນ.

#### ມາດຕາ 63 ການປະນີປະນອມ ຫຼື ການໄກ່ແກ່ຍ

ໃນກໍລະນີເກີດມີຂໍ້ຂັດແຍ່ງກ່ຽວກັບການໃຫ້ວັກຊີນກັນພະຍາດ, ຄູ່ກໍລະນີ ສາມາດປຶກສາຫາລື, ເຈລະ ຈາ, ປະນີປະນອມ ຫຼື ໄກ່ແກ່ຍກັນ.

#### ມາດຕາ 64 ການແກ້ໄຂທາງດ້ານບໍລິຫານ

ໃນກໍລະນີເກີດມີຂໍ້ຂັດແຍ່ງກ່ຽວກັບການໃຫ້ວັກຊີນກັນພະຍາດ, ຄູ່ກໍລະນີ ສາມາດສະເໜີຕໍ່ຂະແໜງ ການສາທາລະນະສຸກ ຫຼື ຂະແໜງການອື່ນ ທີ່ກ່ຽວຂ້ອງພິຈາລະນາແກ້ໄຂຕາມກົດໝາຍ.

ຂະແໜງການສາທາລະນະສຸກ ຕ້ອງແກ້ໄຂຂໍ້ສະເໜີດັ່ງກ່າວ ພາຍໃນເວລາ ສາມສິບ ວັນ. ຖ້າບໍ່ສາມາດແກ້ໄຂໄດ້ພາຍໃນເວລາດັ່ງກ່າວ ຕ້ອງແຈ້ງເປັນລາຍລັກອັກສອນ ໃຫ້ຄູ່ກໍລະນີຮັບຊາບ.

#### ມາດຕາ 65 ການແກ້ໄຂໂດຍອົງການແກ້ໄຂຂໍ້ຂັດແຍ່ງທາງດ້ານເສດຖະກິດ

ໃນກໍລະນີເກີດມີຂໍ້ຂັດແຍ່ງ ໃນການດຳເນີນທຸລະກິດກ່ຽວກັບການໃຫ້ວັກຊີນກັນພະຍາດ, ຄູ່ກໍລະນີ ມີສິດສະເໜີ ຕໍ່ອົງການແກ້ໄຂຂໍ້ຂັດແຍ່ງທາງດ້ານເສດຖະກິດພິຈາລະນາແກ້ໄຂຕາມກົດໝາຍ.

#### ມາດຕາ 66 ການຕັດສິນຂອງສານປະຊາຊົນ

ໃນກໍລະນີເກີດມີຂໍ້ຂັດແຍ່ງກ່ຽວກັບວຽກງານໃຫ້ວັກຊີນກັນພະຍາດ, ຄູ່ກໍລະນີຝ່າຍໃດໜຶ່ງ ສາມາດຮ້ອງຟ້ອງຕໍ່ສານປະຊາຊົນ ເພື່ອພິຈາລະນາແກ້ໄຂຕາມກົດໝາຍ.

#### ມາດຕາ 67 ການແກ້ໄຂຂໍ້ຂັດແຍ່ງທີ່ມີລັກສະນະສາກົນ

ໃນກໍລະນີເກີດມີຂໍ້ຂັດແຍ່ງກ່ຽວກັບການໃຫ້ວັກຊີນກັນພະຍາດ ທີ່ມີລັກສະນະສາກົນ, ຄູ່ກໍລະນີ ສາ ມາດສະເໜີຕໍ່ອົງການແກ້ໄຂຂໍ້ຂັດແຍ່ງ ພາຍໃນ, ຕ່າງປະເທດ ຫຼື ສາກົນ ຕາມການຕົກລົງກັນ ຫຼື ໃຫ້ປະຕິບັດຕາມສິນທິສັນຍາ ແລະ ສັນຍາສາກົນ ທີ່ ສປປ ລາວ ເປັນພາຄີ.

#### ພາກທີ IX

### ຄະນະກຳມະການ ກ່ຽວກັບການໃຫ້ວັກຊີນກັນພະຍາດ

#### ມາດຕາ 68 ຄະນະກຳມະການກ່ຽວກັບການໃຫ້ວັກຊີນກັນພະຍາດ

ຄະນະກຳມະການກ່ຽວກັບການໃຫ້ວັກຊີນກັນພະຍາດ ແມ່ນ ການຈັດຕັ້ງທີ່ບໍ່ປະຈຳການ ໂດຍແມ່ນຄະນະດຽວກັນກັບ ຄະນະກຳມະການແຫ່ງຊາດ ເພື່ອຄວາມກ້າວໜ້າຂອງແມ່ຍິງ, ແມ່ ແລະ ເດັກ.

ຄະນະກຳມະການກ່ຽວກັບການໃຫ້ວັກຊີນກັນພະຍາດ ມີ ສີ່ ລະດັບຄື ລະດັບຊາດ, ລະດັບແຂວງ, ລະດັບເມືອງ ແລະ ລະດັບບ້ານ. ສຳລັບການຈັດຕັ້ງ ຂອງຄະນະກຳມະການໃຫ້ວັກຊີນກັນພະຍາດ ລະດັບຊາດ, ລະດັບແຂວງ ແລະ ລະດັບເມືອງ ແມ່ນການຈັດຕັ້ງດຽວກັນກັບຄະນະກຳມະການແຫ່ງຊາດ ເພື່ອຄວາມກ້າວໜ້າຂອງແມ່ຍິງ, ແມ່ ແລະ ເດັກ ແຕ່ລະຂັ້ນ. ສ່ວນລະດັບບ້ານ ໃຫ້ຖືເອົາຄະນະກຳມະການຮັກສາສຸຂະພາບຂັ້ນບ້ານ ເປັນຜູ້ຮັບຜິດຊອບ.

ນອກຈາກນີ້ ຄະນະກຳມະການກ່ຽວກັບການໃຫ້ວັກຊີນກັນພະຍາດ ຍັງມີ:

1. ຄະນະກຳມະການທີ່ປຶກສາແຫ່ງຊາດ ສຳລັບການໃຫ້ວັກຊີນກັນພະຍາດ;
2. ຄະນະກຳມະການກວດກາເຫດການປະຕິປັກທີ່ກ່ຽວຂ້ອງກັບການນຳໃຊ້ຢາ, ວັກຊີນກັນພະຍາດ ແລະ ຜະລິດຕະພັນທາງການແພດອື່ນ.

#### ມາດຕາ 69 ພາລະບົດບາດ, ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ ຂອງຄະນະກຳມະການກ່ຽວກັບການໃຫ້ວັກຊີນກັນພະຍາດລະດັບຊາດ

ຄະນະກຳມະການກ່ຽວກັບການໃຫ້ວັກຊີນກັນພະຍາດລະດັບຊາດ ມີພາລະບົດບາດ ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ໃນການຊີ້ນຳ, ຕິດຕາມ, ກວດກາ, ຊຸກຍູ້ ກະຊວງ, ອົງການ, ອົງການປົກຄອງທ້ອງຖິ່ນ ແລະ ພາກສ່ວນອື່ນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງເຂົ້າຮ່ວມ ແລະ ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດການໃຫ້ວັກຊີນກັນພະຍາດ ໃນຂອບເຂດທີ່ວ່າປະເທດ.

#### ມາດຕາ 70 ພາລະບົດບາດ, ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ ຂອງຄະນະກຳມະການກ່ຽວກັບການໃຫ້ວັກຊີນກັນພະຍາດລະດັບແຂວງ

ຄະນະກຳມະການກ່ຽວກັບການໃຫ້ວັກຊີນກັນພະຍາດລະດັບແຂວງ ມີພາລະບົດບາດ, ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ ເຂົ້າຮ່ວມຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ, ຈັດຕັ້ງຜັນຂະຫຍາຍ ຍຸດທະສາດ, ແຜນງານ, ໂຄງການ ແລະ ກິດຈະກຳ ລວມທັງການໂຄສະນາ ເຜີຍແຜ່, ຂົນຂວາຍ, ຊອກຫາທຶນ ແລະ ເຕັກນິກວິຊາການ ກ່ຽວກັບການໃຫ້ວັກຊີນກັນພະຍາດ.

#### ມາດຕາ 71 ພາລະບົດບາດ, ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ ຂອງຄະນະກຳມະການກ່ຽວກັບການໃຫ້ວັກຊີນກັນພະຍາດລະດັບເມືອງ

ຄະນະກຳມະການກ່ຽວກັບການໃຫ້ວັກຊີນກັນພະຍາດລະດັບເມືອງ ມີພາລະບົດບາດ, ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ ເຂົ້າຮ່ວມຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ, ຈັດຕັ້ງຜັນຂະຫຍາຍ ຍຸດທະສາດ, ແຜນງານ, ໂຄງການ ແລະ ກິດຈະກຳ ລວມທັງການໂຄສະນາ ເຜີຍແຜ່, ຂົນຂວາຍ, ຊອກຫາທຶນ ແລະ ເຕັກນິກວິຊາການ ກ່ຽວກັບການໃຫ້ວັກຊີນກັນພະຍາດ.

#### ມາດຕາ 72 ພາລະບົດບາດ, ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ ຂອງຄະນະກຳມະການກ່ຽວກັບການໃຫ້ວັກຊີນກັນພະຍາດລະດັບບ້ານ

ຄະນະກຳມະການ ກ່ຽວກັບການໃຫ້ວັກຊີນກັນພະຍາດລະດັບບ້ານ ມີພາລະບົດບາດ, ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ ຕາມທີ່ໄດ້ກຳນົດໄວ້ໃນມາດຕາ 80 ຂອງກົດໝາຍສະບັບນີ້.

#### ມາດຕາ 73 ຄະນະກຳມະການທີ່ປຶກສາແຫ່ງຊາດ ສຳລັບການໃຫ້ວັກຊີນກັນພະຍາດ

ຄະນະກຳມະການທີ່ປຶກສາແຫ່ງຊາດ ສຳລັບການໃຫ້ວັກຊີນກັນພະຍາດ ແມ່ນ ການຈັດຕັ້ງຂອງລັດທີ່ບໍ່ປະຈຳການ ຊຶ່ງໄດ້ຮັບການແຕ່ງຕັ້ງໂດຍ ລັດຖະ

### ອ່ານຕໍ່ສະບັບໜ້າ...



## ເຂົ້າໃຈຄຳສັບ ກົດໝາຍ

**ຄັດໂດຍ: ສ.ສາຍນ້ຳທາ**

*ກົດໝາຍ ວ່າດ້ວຍການໃຫ້ວັກຊີນກັນພະຍາດ*

ການອະທິບາຍຄຳສັບ ໃນມາດຕາ 3 ຂອງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການໃຫ້ວັກຊີນກັນພະຍາດ ມີທັງໝົດ 16 ຂໍ້,

ໜຶ່ງສິດຜູ້ແທນປະຊາຊົນສະບັບນີ້ ຈະນຳສະເໜີຕໍ່ບັນດາທ່ານຜູ້ອ່ານ 2 ຂໍ້ ແລະ ອີກ 14 ຂໍ້ ຈະພິມໃນສະບັບຕ່າງໄປ.

1. ວັກຊີນ ໝາຍເຖິງຜະລິດຕະພັນທາງການແພດ ທີ່ຜະລິດຈາກເຊື້ອພະຍາດ ແລະ ທາດພິດຂອງພະຍາດ ໂດຍຜ່ານຂະບວນການທາງວິທະຍາສາດ ທີ່ກະຕຸ້ນລະບົບການສ້າງຜູ້ກັນຂອງຮ່າງກາຍ;
2. ຜູ້ມຸ້ມກັນ ໝາຍເຖິງສະພາບຄວາມພ້ອມຂອງຮ່າງກາຍ ທີ່ສາມາດດ້ານກັບພະຍາດໃດໜຶ່ງໄດ້ດ້ວຍຕົວມັນເອງ.

**ອ່ານຕໍ່ສະບັບໜ້າ**





# ລັດຖະສະພາຝຣັ່ງ ຜ່ານກົດໝາຍຫລຸດຜ່ອນ ການໃຊ້ສານກັນບຸດໃນຊັ້ນແປຮູບ

# ນາງ ປາກາລັກ ພິມມິໄຊ



ລັດຖະສະພາຝຣັ່ງ ໄດ້ອະນຸມັດກົດໝາຍ ເພື່ອນຳໄປສູ່ການຄວບຄຸມການນຳໃຊ້ສານໄນເຕຣດ (Nitrate) ເຊິ່ງເປັນວັດຖຸເຈືອປົນອາຫານ ເພື່ອຍືດອາຍຸການເກັບຮັກສາໄວ້ໃຫ້ດົນຂຶ້ນໃນຊັ້ນແປຮູບທີ່ບໍ່ຜ່ານຄວາມຮ້ອນ.

ໃນວັນທີ 6 ກຸມພາຜ່ານມາ ໄດ້ມີການລາຍງານຂ່າວວ່າ: ລັດຖະສະພາຝຣັ່ງ ໄດ້ຜ່ານມະຕິເມື່ອອາທິດແລ້ວນີ້ ຮັບຮອງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການຫລຸດຜ່ອນທາດໄນເຕຣດ ໃນຊັ້ນແປຮູບທີ່ບໍ່ຜ່ານຄວາມຮ້ອນ ໂດຍຮຽກຮ້ອງໃຫ້ອົງການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງເຮັດບົດລາຍງານການປະເມີນຄວາມສ່ຽງໃຫ້ສຳເລັດພາຍໃນເດືອນມິຖຸນາທີ່ຈະມາເຖິງນີ້.

ຫລັງຈາກນັ້ນ, ລັດຖະບານມີເວລາ 12 ເດືອນ ເພື່ອພິຈາລະນາຂໍ້ມູນທັງໝົດ ເພື່ອກຳນົດວິທີການຫລຸດຜ່ອນປະລິມານ ຫລື ຫ້າມໃຊ້ສານກັນບຸດໃນອາຫານດັ່ງກ່າວຢ່າງຖາວອນທັງນີ້, ໃນເບື້ອງຕົ້ນມີການຊຸກຍູ້ໃຫ້ກົດໝາຍດັ່ງກ່າວ ມີຜົນບັງຄັບໃຊ້ຢ່າງເຂັ້ມງວດໃນປີ 2023.

ປັດຈຸບັນ, 90% ຂອງຜະລິດຕະພັນຊັ້ນແປຮູບບໍ່ຜ່ານຄວາມຮ້ອນທີ່ຈຳໜ່າຍຢູ່ປະເທດຝຣັ່ງ ມີສ່ວນປະກອບທາດໄນເຕຣດ ເຊິ່ງອອກຈາກຈະຊ່ວຍຍືດອາຍຸການເກັບຮັກສາແລ້ວຍັງເຮັດໃຫ້ຊັ້ນມີສີບົວງາມເມື່ອຖືກຄວາມຮ້ອນ ແຕ່ໃນສອງສາມປີຜ່ານມາ ບໍລິສັດຜະລິດອາຫານຂະໜາດ

ໃຫຍ່ຈຳນວນຫລາຍໃນປະເທດຝຣັ່ງ ແລະ ບັນດາປະເທດເອີຣົບອື່ນໆ ໄດ້ເລີ່ມທົດລອງຜະລິດຕະພັນຊັ້ນແປຮູບທີ່ບໍ່ມີທາດໄນເຕຣດຈຳນວນໜຶ່ງແລ້ວ.

ຢ່າງໃດກໍຕາມ, ກົດໝາຍສະບັບນີ້ ຈະສົ່ງຜົນກະທົບຕໍ່ຜູ້ປະກອບການຂະໜາດນ້ອຍ ທີ່ຍັງບໍ່ສາມາດແປຮູບຜະລິດຕະພັນຊັ້ນແປຮູບຕົນເອງໄດ້ໂດຍບໍ່ມີຄວາມຮ້ອນທີ່ປາສະຈາກທາດໄນເຕຣດໄດ້ ເຊິ່ງຈະສົ່ງຜົນໃຫ້ອາຍຸການເກັບຮັກສາຂອງອາຫານບໍ່ໄດ້ດົນເທົ່າເມື່ອກ່ອນ ແລະ ເພີ່ມຄວາມສ່ຽງຕໍ່ການເຕີບໂຕຂອງເຊື້ອແບັກທີເຣຍອີກດ້ວຍ.

ແຫລ່ງຂ່າວ: Daily News



# ລັດຖະສະພາອົດສະຕຣາລີ ກຳລັງຫາລືການເປີດປະເທດ ຮັບນັກທ່ອງທ່ຽວ

# ນາກ ເມືອງມະໂນ

ອີງຕາມການລາຍງານຂ່າວໃນວັນຈັນທີ 7 ກຸມພາ 2022 ໃຫ້ຮູ້ວ່າ: ທ່ານ ສະກັອດ ມໍຣິສັນ ນາຍົກລັດຖະມົນຕີອົດສະຕຣາລີ ກ່າວວ່າ: ອົດສະຕຣາລີ ອາດຈະເປີດຊາຍແດນຕ້ອນຮັບນັກທ່ອງທ່ຽວອີກຄັ້ງໃນໄວໆນີ້ ເຊິ່ງລັດຖະສະພາຈະປຶກສາຫາລືກ່ຽວກັບບັນຫາດັ່ງກ່າວໃນອາທິດນີ້.

ລາຍງານກ່າວວ່າ: ກອງປະຊຸມລັດຖະສະພາອົດສະຕຣາລີ ຄັ້ງທຳອິດຂອງປີ 2022 ໄດ້ເປີດຂຶ້ນໃນວັນທີ 7 ກຸມພານີ້, ທ່ານ ສະກັອດ ມໍຣິສັນ ກ່າວວ່າ: “ພວກເຮົາຫວັງວ່າຈະບັນລຸການຕັດສິນໃຈເປີດຊາຍແດນເພື່ອຕ້ອນຮັບນັກທ່ອງທ່ຽວຕ່າງປະເທດເຂົ້າມາໃນອົດສະຕຣາລີອີກຄັ້ງ ໂດຍເນັ້ນໜັກດ້ານຄວາມປອດໄພ ແລະ ຄວາມເປັນໄປໄດ້, ເຊື່ອວ່າຈະເກີດຂຶ້ນໃນໄວໆນີ້”.

ເຖິງວ່າຈະມີການແຜ່ລະບາດຂອງພະຍາດໂຄວິດ-19 ຊະນິດໂອໄມຄຣອນ ຈະສືບຕໍ່ເກີດຂຶ້ນໃນອົດສະຕຣາລີ ແຕ່ອັດຕາການເຂົ້າໂຮງໝໍ ແລະ ການເສຍຊີວິດຍັງຄົງຕໍ່.

ອົດສະຕຣາລີ ໄດ້ປິດຊາຍແດນປະເທດຕັ້ງແຕ່ເດືອນມີນາ 2020 ເຊິ່ງໄດ້ເລີ່ມຜ່ອນຜັນມາດຕະການໃນສອງສາມເດືອນຜ່ານມາ ໂດຍເລີ່ມຕົ້ນດ້ວຍການອະນຸຍາດໃຫ້ພົນລະເມືອງ ແລະ ຜູ້ທີ່ອາໄສຢູ່ພາຍໃນປະເທດລວມທັງແຮງງານທີ່ມີທັກສະ, ນັກສຶກສາຕ່າງປະເທດ ແລະ ແຮງງານຕາມລະດູການບາງປະເພດ ໃຫ້ສາມາດເດີນທາງໄປອົດສະຕຣາລີໄດ້.

ແຫລ່ງຂ່າວ: RYT9



## ຜູ້ແທນປະຊາຊົນ

### ລາຍການໂທລະພາບ “ຜູ້ແທນປະຊາຊົນ”

- 1 ຊ່ອງ ທຸລະ 1
- 2 ອອກອາກາດທຸກວັນອາທິດ
- 3 ຕອນທ່ຽງເວລາ 12:30 ໂມງ
- 4 ຕອນແລງເວລາ 20:40 ໂມງ
- 5 ສະຖານີໂທລະພາບແຫ່ງຊາດລາວ

### ລາຍການວິທະຍຸ “ຜູ້ແທນປະຊາຊົນ”

- 1 ກະຈາຍສຽງທຸກວັນເສົາ
- 2 ຕອນເຊົ້າເວລາ 7:30 ໂມງ
- 3 ຕອນແລງເວລາ 18:00 ໂມງ
- 4 ທາງລະບົບຄື້ນຄວາມຖີ່

FM 103,7 Mhz AM 6130 KHz

ຢາກຮູ້ສະພາບ ແລະ ການເຄື່ອນໄຫວໃນຂົງເຂດນິຕິບັນຍັດ ຕ້ອງອ່ານຫນັງສືພິມ, ຝັງລາຍການວິທະຍຸ ແລະ ເບິ່ງລາຍການໂທລະພາບ “ຜູ້ແທນປະຊາຊົນ”

## ທະນາຄານພັດທະນາລາວ LDB Bank

# ແອັບ LDB TRUST

ຢູ່ໃສກໍດຳເນີນທຸລະກຳທາງການເງິນໄດ້ ໂດຍບໍ່ຕ້ອງເຂົ້າໄປທະນາຄານ

ບໍ່ວ່າທ່ານຈະຢູ່ໃສ ການເຮັດທຸລະກຳທາງການເງິນ ຈະບໍ່ແນ່ນອນເລື່ອງຍາກອີກຕໍ່ໄປ, ແອັບ LDB Trust ມີທາງຫຼາຍພຽງສິ້ນການບໍລິການ ໃຫ້ທ່ານໄດ້ເລືອກໃຊ້ຕາມໃຈໂດຍບໍ່ຕ້ອງເຂົ້າໄປທະນາຄານ ເຊັ່ນ: ກວດຄອດເງິນ, ໂອນເງິນ, ຊຳລະຄ່າໄບບິນ, ການສະແກນຈາຍ, ຊຳລະຄ່າໂທລະສັບ ແລະ ບໍລິການອື່ນໆ

### ສະດວກ..ສະບາຍ

ສະໝັກງ່າຍ...ບໍ່ຕ້ອງເຂົ້າໄປທະນາຄານ

ດາວໂຫລດເລີຍ..

Available on the Google Play | Download on the App Store

VISIT US [www.ldblao.la](http://www.ldblao.la)

Call Center 1698